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Velenjski rudaiji so znova dosegli izjemen dosežek. Njihov 
ndarski pozdrav SREČNO je bil v petek zadnji dan pred dnevom 
epublike veliko bogatejši. Ni pomenil le srečno se vrnite iz jame, 

ipak je bil obogaten z novim rekordnim dosežkom. Nekaj pred 
oncem dela je namreč tretja izmena itrgala jami še nekaj tistih ton 

moga, ki so bile potrebne, da so rudarji izpolnili veliko in 
redno zahtevno nalogo sprejeto septembra letos. Takrat so 

idenili: „Do dneva republike bomo nakopali 3,9 milijona ton 
moga. To bo naš največji prispevek obletnici rojstva naše 

»publike, 30. obletnici osvoboditve in seveda stabilizaciji gospo-
irstva". 

Zavedali so se, da te smele 
laloge ne bo lahko uresničiti, 

vendar niso popustili. Med 
ftjimi se je razvil pravi tekmo-
valni duh. Vsak je hotel čimveč 

vati za uresničitev te iz-
bo zahtevne naloge: od ru-
ia do ttehničnega kadra. 

Kazati so se začeli prvi rekordni 
dosežki. Tako so oktobra ru-
daiji dosegli rekordno mesečno 
proizvodnjo, saj so nakopali kar 
419.000 ton lignita ali na dan 
16.520 ton. Do desetega no-
vembra so ga nakopali že 
3.618.000. To je bilo že za 
367.500 ton več kot v enakem 
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V tem tednu se je sestala 
republiška konferenca Socia-
listične zveze, ki je ocenila 
prehojeno pot v svojem mi-
nulem mandatnem obdobju, 
hkrati pa je zarisala mejnike 
na poti, ki je pred nami 

To je hkrati priložnost, da 
obnovimo nekatere bistvene 
značilnosti narave Sociali-
stične zveze. 

Nesporno ostaja dejstvo, 
da je Socaialistična zveza 
tista najširša frontovska poli-
tična organizacija vseh de-
lovnih ljudi in občanov, v 
kateri se soočajo in uskla-
jujejo najrazličnejši interesi 
in želje. Seveda le pod pogo-
jem, da so vzbujene iz po-
trebe po dograjevanju socia-
lističnega samoupravljanja. 
Z drugimi besedami: edini 
pogoj za delovanje v Socia-
listični zvezi je temeljni 
smoter socialističnega samo-
upravljanja - to pa je po-
polna osvoboditev človeka 
od vsega tistega, kar še utes-
njuje njegovo ustvarjalno 
moč in voljo. 

Da bi slednje dosegli, de-
lujemo v Socialistični zvezi 
in tudi aktivnost ostalih 
družbenopolitičnih orga-
nizacij na čelu z Zvezo ko-
munistov merimo le po tem, 
koliko so dejavno prisotne v 
tej frontovski organizaciji, 
koliko izražajo avtentične 

interese svojega članstva, 
oziroma, ko gre za Zvezo 
komunistov, delavskega raz-
reda Jugoslavije. 

Uspešnost teh prizadevanj 
pa je seveda odvisna od tega, 
kako močno so zasidrane v 
praksi organizacije Socia-
listične zveze. Ne le na ravni 
republike, marveč predvsem 
v občinah in krajevnih skup-
nostih. Zanesljivo ne bomo 
dejali preveč, če zapišemo, 
da mora biti aktivnost re-
publiške konference SZDL 

obdobju lani. V začetku prejš-
njega tedna je rudaijem manj-
kalo nekaj manj kot sto tisoč 
ton in takrat nihče več ni niti 
podvomil, da rudaiji obveze ne 
bodo izpolnili. 

Prejšnji petek, okrog trinajste 
ure, ko so bih že čisto blizu 
cilja, so prejeli že prvo čestitko, 
od učencev z osnovne šole Gu-
stav Šilih, nad katero ima rud-
nik patronat. Za rekorden do-
sežek smo rudarjem hvaležni vsi 
tisti, ki jim nismo mogli stisniti 
roke ob njihovem izjemnem do-
sežku. Medtem ko so lani proiz-
vodnjo 3.900.000 ton dosegli v 
dvanajstih mesecih, so letos 
zanjo porabili mesec manj. 

Zato dragi rudarji, ob tem 

Slovenije tudi posledica ak-
tivnosti organizacij Socia-
listične zveze v občinah in 
krajevnih skupnostih, ne pa 
obratno, da ~ republiška 
„kapa" narekuje vso aktiv-
nost svojim organizacijam na 
terenu. To ni le teoretično 
zastavljena dilema, marveč 
praktična obveznost, ki jo 
bo treba slej ko prej razre-
šiti, če želimo, da postane 
SZDL še bolj dejavno orodje 

v rokah delovnih ljudi in 
občanov za doseganje nji-
hovih interesov. To naj bo 
cilj, h kateremu težimo, in 
na nas je, da si „tlakujemo" 
pot, ki nas bo do tega cilja 
tudi privedla. „Tlakovanje" 
pa se ne pričenja od repub-
like navzdol, marveč od kra-
jevne skupnosti naprej. 

Tudi to je sporočilo mi-
nule seje republiške konfe-
rence SZDL Slovenije. 

Milan Meden 

»Tlakovanje« 
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Vse , kar pot rebuje te — 
lahko izberete na enem m e s t u ' 

V času sejma nudimo tudi gostinske usluge. 

Občni zbor 
turističnega 

društva 
Velenje 

V ponedeljek, 15. decembra, 
bo ob 17. uri v dvorani občin-
skega sodišča v Velenju občni 
zbor turističnega društva. Ob tej 
priložnosti bodo zaslužnim de-
lavcem podelili plakete, priza-
devnim občanom pa za lepo 
urejeno okolico hiš diplome in 
praktična darila. 

Občni zbor društva bo po-
pestril tudi glavni tajnik celjske 
turistične zveze profesor Zoran 
Vudler s predavanjem, sprem-
ljanim z barvnimi diapozitivi 
„Urejena okolica hiš in najlepše 
cvetlice". Turistično društvo Ve-
lenje vabi občane, da se njiho-
vega zbora udeležijo v čim-
večjem številu. 

V enajstih mesecih nakopali 
3,900.000 ton premoga 

sb§ f" y .;'- - - - ,-<; 

Končana glavna faza montažnih del 
V torek, 25. novembra, popoldan 

so delavci zagrebškega montažnega 
podjelja „Brača Kavurič", ki na 
gradbišču nove Termoelektrarne 
Šoštanj 4 opravljajo montažo glavne 
nosilne konstrukcije kotla, dosegli 
pomembno delovno zmago. Na vi-
šini 95 metrov so namestili še drugi, 
54 ton težki, podolžni nosilec glav-
ne nosilne konstrukcije kotla in s 
tem končali glavno fazo montažnih 
deL Pri tem delu jim je pomagal 

drugi najmočnejši avtomobilski žer-
jav v Evropi, ki so si ga izposodili pri 
zahodnonemški tvrdki Rosenkranz 
Richter. pri gradnji nove, četrte faze 
Termoelektrarne Šoštanj, je-bil tako 
dosežen, kot zatrjujejo graditelji, 
jugoslovanski rekord pri dviganju 
bremen z avtomobilskim dvigalom. 

Monterji zagreb š kega montaž-
nega podjetja „Brača Kavurič" mo-
tijo zdaj namestiti še prečne no-

silce, ki bodo tvorili nosilno rešetko. 
Montaža glavne nosilne konstrukcije 
kotla za novo Termoelektrarno 
Šoštanj 4 bo tako opravljena v 3 
mesecih, za najmanj 20 dni pa bo 
skrsgšana tudi zamuda, nastala za-
radi kasnitev pri izdelavi in do-
bavah konstrukcije iz mariborske 
Metalne. Če ne bi bilo težav pri 
dobavah vijakov, pa čakanja na po-
šiljko konstrukcij, bi zamudo še 
občutneje skrajšali 

Nasmejani obrazi rudaijev. Kako ne bi bili, saj v tako kratkem času še nikoli niso nakopali 
toliko premoga. 

Rojstvo naše republike, 29. november, smo tudi v 
velenjski občini proslavili nadvse slovesno. Tako so bile v 
počastitev praznika republike v Topolšici in Šmartnem ob 
Paki proslave, v Šoštanju so odprii razstavo Lojzeta Peika -
odprta bo do 15. decembra, v Velenju pa je bila v petek 
zvečer slovesna otvoritev razstave Aleksandra Kovača iz 
Maribora ter Jožeta Svetine iz Zavodenj. V kulturnem 
programu ob otvoritvi razstave so tako v Šoštanju kot v 
galeriji velenjske knjižnice nastopili solisti mariborske opere. 
Na svoj način so dan republike proslavili velenjski rudaiji. V 
petek so dosegli rekorden proizvodni dosežek, saj so 
nakopali 3.900.000 ton premoga v enajstih mesecih, medtem 
ko so to proizvodnjo lani dosegli v celem letu. 

32-obletnico naše republike so v velenjski občini počastili 
še z enim izredno pomembnim dogodkom. Pretekli četrtek 
so v svečano okrašeni dvorani kulturnega doma v Velenju 
sprejeli v zvezo komunistov kar 213 novih članov, s čimer se 
je število komunistov v celotni občini povečalo skoraj za 
deset odstotkov. 

vašem rekordnem dosežku, 
prejmite tudi naše iskrene če-
stitke. 

Ob koncu pa naj povemo še 
to, da si bodo rudarji tudi v 
zadnjem mesecu na vso moč 
prizadevali, da bi osnovni letni 
delovni načrt, ki predvideva ob 
koncu leta 4.150.000 ton pre-
moga, občutno presegli. Napo-
vedujejo, da bodo do konca leta 
nakopali kar 4.300.000 ton pre-
moga. 



JAVNA RAZPRAVA O »OSNUTKU RESOLUCIJE O SKUPNI 
POLITIKI EKONOMSKEGA IN SOCIALNEGA RAZVOJA 
JUGOSLAVIJE V LETU 1976«: 

Več načelnih pripomb 
V javno razpravo o »Osnutku resolucije o skupni politiki 

ekonomskega in socialnega razvoja Jugoslavije v letu 1976" se je 
vključila tudi Tovarna gospodinjske opreme „Gorenje" Velenje. 
Javne razprave se je zraven delegatov konference delegacij, delav-
skega sveta in družbenopolitičnih delavcev ter vodstva organizacije 
združenega dela udeležil tudi sekretar Republiškega sveta Zveze 
sindikatov Slovenije za ekonomsko in socialno politiko, Janez 
Tršan. 

Razpravljavci so imeli vrsto 
načelnih pripomb k „Osnutku 
resolucije o skupni politiki eko-
nomskega in socialnega razvoja 
Jugoslavije v letu 1976". Pred-
vsem so menili, da resolucija še 
vse preveč administrativno ob-
ravnava položaj in prihodnji 
razvoj na vseh področjih, torej 
tudi v predelovalni industriji. 
Vprašljiva pa je tudi učinko-
vitost resolucije, če jo bomo 
sprejeli, kot je predvideno, šele 
sredi leta 1976. 

Ob obravnavi vloge »Reso-
lucije o skupni politiki ekonom-
skega in socialnega razvoja Ju-
goslavije v letu 1976" in nje-
nem izvajanju je bilo prisotno 
mnenje, da bi morala biti reso-
lucija del celovitega 5-letnega 
razvojnega načrta, ki ga pa še 
ni. Kljub temu pa je treba, 
kolikor je to mogoče, zago-
toviti, da bo resolucija odraz 
prihodnjih petletnih razvojnih 
hotenj. 

Sicer pa so v resoluciji posa-
mezna poglavja brez konkretnih 
zaključkov, kot tista o inve-
sticijah, modernizaciji in-nado-
mestovanju strojev in opreme. 

Razpravljavci iz „Gorenja" 
so med razpravo poudarili, da 
bi morah z »Resolucijo o skup-

ni politiki ekonomskega in so-
cialnega razvoja Jugoslavije v 
letu 1976" vendarle določiti, 
kako bomo v prihodnje razvijali 
našo predelovalno industrijo. 
Takšne usmeritve v razvojnem 
dokumentu za leto 1976 ni, 
prav tako manjkajo določila o 
tem, kako bomo spodbujali 
združeno delo, da bi še večji del 
svoje proizvodnje usmerilo na 
tuja tržišča. 

Sicer so bili sestavljavci 
osnutka resolucije premalo do-
sledni pri njenem oblikovanju. 
V enem delu govorijo o pove-
čanju investicij, v drugem delu 
pa je predlagano znižanje sto-
penj prispevka za stanovanjsko 
izgradnjo. Vprašanje je, če je 
stališče o znižani stopnji pri-
spevka za stanovanjsko iz-
gradnjo sprejemljivo, nasploh 
pa bi morali odločitve o tem 
prepustiti republikam oziroma 
občinam, ki bi določale višino 
prispevne stopnje glede na po-
trebe po stanovanjih. In še tole 
so opozorili v „Gorenju": če 
smo se že odločili za osebne 
dohodke v bruto zneskih, po-
tem moramo tako odločitev 
spoštovati tudi pri sprejemu re-
solucije, v kateri so osebni do-
hodki še vedno v neto zneskih. 

Z ustanavljanjem klubov 
samoupravljavcev 

kaže pohiteti 

V ponedeljek, 24. novembra, so se v Velenju posvetovali 
predstavniki inciativnih odborov za ustanovitev klubov samouprav-
ljavcev ter občinskih svetov Zveze sindikatov iz občin širšega 
celjskega območja. Posvetovanje je na pobudo Občinskega sveta 
Zveze sindikatov Velenje pripravil Medobčinski svet Zveze sindi-
katov Celje, udeležil pa se ga je tudi sekretar Republiškega sveta 
Zveze sindiaktov Slovenije za organizacijo Slavko Grčar. 

Na posvetovanju so spregovo-
rili zlasti še o tistih vprašanjih, 
na katera iniciativni odbori v 
posameznih občinah sami niso 
znali odgovoriti, dogovorili pa 
so se tudi za akcije, da bi 
čimprej ustanovili klube samo-
upravljavcev. Pri ustanavljanju 
kljubov pa bo treba enotno 
opredeliti. Osrednja naloga klu-
bov samoupravljavcev, ki jih je 
treba ustanoviti najpozneje do 
konca 1975. leta, bo, da omo-
gočijo in organizirajo nepo-
sredno izmenjavo izkušenj de-
lavcev ter njihovih samo-
upravnih in družbenopolitičnih 
organizacij in skupnosti ter iz-
kušenj delegatov pri razvijanju 
vsebine, organizacije in metod 

samoupravljavske prakse. 
Marsikje bo namreč treba menjati 

obstoječo samoupravno prakso, se-
veda v skladu z ustavnimi določili, 
pri čemer bo pomembna tudi sve-
tovalska služba oziroma druga stro-
kovna pomoč. Družbenopolitično 
izobraževanje in usposabljanje pa bo 
le ena izmed nalog klubov samo-
upravljavcev, katere izvajanje pa 
bodo klubi poverili delavskim uni-
verzam oziroma drugim izobraževal-
nim institucijam. 

V pripravah na ustanovitev klu-
bov samoupravljavcev bo potrebno, 
kar so še posebej poudarili udele-
ženci območnega posvetovanja, 
uskladiti akcijo vseh družbenopoli-
tičnih dejavnikov v dbčinah v priza-
devanjih za ustanovitev klubov sa-
moupravljavcev, čimprej pa bo treba 
pripraviti programe dela za leto 
1976, ki jih morajo obravnavati in 
sprejeti zbori delovnih ljudi. 
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ZADNjE DNI PO SVETU, 
O FORD 

V PEKINGU 
Ameriški predsednik Ge-

rald Ford se mudi na urad-
nem obisku v LR Kitajski, 
toda vsaj začetek ne obeta 
kdove koliko. Forda so spre-
jeli namreč precej zadržano 
in gostitelji se niso niti po-
trudili, da bi se vzdušje kaj 
prida izboljšalo. 

Kljub temu pripisujeta 
obe strani sedanjim razgovo-
rom velik pomen in sta pre-
pričani, da bo najnovejši 
ameriško-kitajski dialog ven-
darle dosegel svoj cilj: se 
pravi utrdil (ali vsaj potrdil) 
dosedanje medržavne odno-
se. Ti še vedno ne veljajo za 
normalne, vendar pa pome-
nijo bistven napredek v pri-
merjavi s stanjem izpred de-
setih let. 

• KONEC UPORA 
Na Portugalskem se je 

medtem položaj nekoliko 
umiril, saj so se zadnje upor-
ne enote padalcev in pehote 
predale, s čimer se je tudi 

končal upor, ki je grozil, da 
bo sprožil državljansko 
vojno. 

Kdo je resnični krivec 
upora in kakšen je bil njegov 
resnični namen še vedno ni 
do vseh podrobnosti znano: 
večina se strinja, da so bili v 
ozadju skrajno levičarski 
častniki, nezadovoljni z raz-
vojem v zadnjih nekaj mese-
cih. 

Socialisti in narodni de-
mokrati sicer niso obtožili 
komunistov, so pa vendarle 
dali vedeti, da slednje za-
dene precejšen del krivde za 
zadnje razburljive dogodke. 

K sreči sta vrhovno po-
veljstvo vojske in predsednik 
republike Gomes ohranila 
zavidanja vredno raven hlad-
nokrvnosti, kar je pomemb-
no prispevalo k stabilizaciji 
položaja. Ta seveda še zda-
leč ni normalen, saj je 
vzdušje še vedno negotovo 
in moreče, polno nevarnosti, 
toda vsaj grožnje (kakršno je 
predstavljal upor padalcev) 
za neposreden državni udar 
ni več. 

• PROTINAPADI 
MPLA 

Sile ljudskega gibanja za 
osvoboditev Angole (MPLA) 
so zavzele glavno vojno opo-
rišče nesprotnega gibanja 
UNITA, mesto Cangombe, 
kot je sporočilo vojaško po-
veljstvo MPLA. Po sporo-
čilu, ki ga prenaša TASS, so 
v zadnjih dveh dneh sile 
MPLA zavzele več manjših 
krajev in prodrle 100 km 
globoko v provinci Bie in 
Uambo, ki ju brani UNITA. 
S tem so preprečile nevar-
nost, da bi bilo ogroženo 
eno od oporišč MPLA, me-
sto Vila Luso. 

Zaustavitev ofenzive juž-
noafriških čet plačancev 
FNLA in UNITA ter zadnji 
uspešni protinapadi sil 
MPLA so, kot kaže, omajali 
samozaupanje »zaveznikov" 
v boju proti Netovemu gi-
banju. Po odkritem prizna-
nju rasističnega režima v 
Južni Afriki, da se njegove 
redne čete bore v Angoli, se 
je FNLA »naenkrat" začela 

odrekati ..južnoafriške po-
moči" in v Rimu izdala spo-
ročilo, da ,,ni povezana z 
regularnimi južnoafriškimi 
četami", ki jih je v Angolo 
»privleklo gibanje UNITA". 

• SADAT PRIČAKUJE 
PODPORO 

Egiptovski predsednik 
Anvar E1 Sadat je poslal 
vsem šefom afriških držav 
poslanice o najnovejših sta-
liščih v egiptovski zunanji 
politiki po njegovih uradnih 
obiskih v Franciji, Veliki 
Britaniji in ZDA. 

V teh poslanicah egiptov-
ski predsednik med drugim 
poudarja, da pričakuje od 
šefov afriških držav soglasno 

• podporo njegovi pobudi 
pred Generalno skupščino 
ZN, v kateri se je zavzel za 
enakopravno udeležbo pale-
stinske osvobodilne organi-
zacije na ženevski konfe-
renci o miru na Bližnjem 
vzhodu. 

V Kairu so uradno sporo-
čili, da je predsednik Sadat 
povabil francoskega pred-
sednika naj obišče Egipt. 
Giscard d'Estaing bo v Egip-
tu od 10. do 15. decembra. 
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NAGRADE - Letošnje 
nagrade AvNOJ so prejeli: 
profesor dr. Slavko Boroje-
vič s področja bioloških ved, 
Rdeči križ Jugoslavije s pod-
ročja humanitarnih dejav-
nosti, akademik Mirko Dea-
novič s področja filoloških 
ved, Abaz Deronja s področ-
ja gospodarstva, prof. dr. Mi-
roslav Feldman s področja 
književnosti, Svetozar Gligo-
rič s področja šaha, Nikola 
Ercigonja s področja glasbe-
ne umetnosti, Inštitut za 
makedonski jezik „Krste Mi-
sirkov" s področja Filoloških 
ved, prof. dr. Dragiša Ivano-
vič s področja naravnih ved, 
Zdenko Kalin s področja ki-
parstva, prof. dr. Stane Kra-
šovec s področja ekonom-

R E K L I SO T E DNI: 

skih ved, akademik dr. Brat-
ko Kreft s področja književ-
nosti, akademik Dušan Ma-
tic s področja književnosti, 
Sodobna konfekcija in triko-
taža „1. maj" iz Pirota s 
področja kulture dela, Žorž 
Skrigin s področja Filmske 
umetnosti in akademik Ivan 
Tabakovič s področja sli-
karstva. 

DOM - Čez tri leta, v 
poznem poletju leta 1978, 
ob dvestoletnici prvega pri-
stopa na Triglav, naj bi stala 
ob sedanjem Triglavskem 
domu na Kredarici nova pla-
ninska koča, do katere bi 
bila speljana iz doline Krme 
tovorna žičnica. Žičnica, s 

...IN DOMOVINI 

SERGEJ KRAIGHER, predsednik predsedstva SRS: 
— Celoten razvoj socialistične republike Slovenije pretek-

lih 30 let dokazuje, da uresničujemo Slovenci v Jugoslaviji 
vse svoje suverene pravice in nacionalne interese, Slovenci 
pa, ki so ostali po mirovnih pogodbah zunaj meja Jugosla-
vije, uživajo v zunanji politiki Jugoslavije in v njenem 
mednarodnem pogledu in vplivu vso podporo v svojem boju 
za utrjevanje in zaščito svoje narodnostne samobitnosti. 

FRANCE POPIT, predsednik CK ZKS: 
— Danes se lahko s ponosom oziroma na prehojeno pot, 

saj nas najbolj značilni kazalci o zdravstvenih razmerah 
prebivalstva — umrijivost dojenčkov in naraščanje povprečne 
življenjske dobe — uvrščajo med razvite dežele Evrope, med 
dežele z največjimi dosežki na področju zdravstva. 

FRANC ŠETINC, sekretar IK predsedstva CK ZKS: 
— Žal pa se srečujemo s forumskimi metodami tudi 

takrat, ko posamezniki mislijo, da ne delujejo forumsko, ker 
se niti ne zavedajo, kako sicer hodijo med ljudi, a jim ne 
znajo dovolj prisluhniti. 

katero bodo morali prepe-
ljati do najvišje planinske 
koče v Jugoslaviji nekako 
700 ton gradbenega mate-
riala za novo kočo, bo iz 
doline Krme do Kredarice 
dolga štiri kilometre, višin-
ska razlika med spodnjo in 
zgornjo postajo pa bo 1700 
metrov. V novi koči bo 180 
postelj, od tega 70 skupnih 
ležišč. V restavracijskem 
delu bo na voljno najmanj 
122 sedežev, po potrebi pa 
bo lahko v koči udobno 
sedelo tudi do 170 planin-
cev. 

NAFTA - Približno 30 
kilometrov od črnogorske 
obale se je zasidrala ame-
riška plavajoča ploščad Hu-
ricane in s tem se je začelo 
iskanje nafte v tem delu 
Jadrana. Strokovnjaki raču-
najo, da bodo raziskovalna 
dela trajala približno 3 me-
sece, obenem z vsemi pri-
pravami, ki niso bile majhne, 
pa bodo veljala približno 
123 milijonov dinarjev. Po 
dosedanjih raziskavah bi mo-
rali nafto v tem delu Jadrana 
najti v globini 5000 metrov. 
Dve ameriški firmi sta to 
raziskovanje prevzeli na last-
no tveganje in za svoj denar. 
Če bodo našli nafto, bo Ju-
gopetrol iz Kotorja priznal 
svojima ameriškima partner-

jema vse dosedanje stroške, 
naftno polje, ki bo obrato-
valo kot delovna organiza-
cije, pa bo delilo ostanek 
dohodka z njima, tako da bo 
51 odstotkov dobil Jugo-
petrol, 49 odstotkov pa 
partnerja. 

• 
MESO - Čeprav se je 

poraba mesa pri nas v zad-
njem času povečala, še ved-
no ni zadovoljiva. Lani smo 
v naši državi porabili po-
prečno 40 kilogramov mesa 
na prebivalca oziroma 5 ki-
logramov več kot leto po-
prej. Poprečno porabimo pri 
nas na prebivalca 20 kilogra-
mov mesa manj kot v drža-
vah evropske gospodarske 
skupnosti. Po nekaterih oce-
nah je predvsem premajhna 
poraba govejega mesa, ki 
znaša skoraj 10 kilogramov 
manj kot v državah EGS. 

OBUTEV - Jugoslovanska in-
dustrija usnja in obutve ima le-
tos veliko možnosti, da zabeleži 
rezultate, kakršnih niso priča-
kovali. Po nekaterih ocenah naj 
bi bila letošnja skupna proiz-
vodnja te panoge približno za 12 
odstotkov večja kot lanskoletna. 
Pričakujejo, da bo do konca leta 
proizvodnja čevljev znašala 45 
milijonov parov - od tega jih bo 
približno 28 milijonov parov 
prodanih doma, drugo pa v tu-
jini. Skupna vrednost izvoza v 
letošnjem letu bo presegla 200 
milijonov dolarjev. 

Aktualno č * r i m i 7 / v K r n i i 
Kljub temu, da imamo zelo urejeno prodajo mesa in odkup 

živine, se še vedno pojavljajo črni zakoli. To so nedovoljeni 
zakoli domačih živali, ki jih nikakor ne moremo dovoliti, zaradi 
kužnih bolezni, ki so zelo razširjene. Poznamo kar preko sto 
bolezni, ki se prenašajo z živali na človeka. Prav zato sta 
veterinarska in zdravstvena služba dolžni, da preprečita črne 
zakole, ki so lahko vzrok okužbe, ali pa celo smrti. 

Na velenjskem območju se pojavlja vranični prisad. To je 
bolezen živali, ki se kontaktno prenaša na človeka. Če je v 
takšnem primeru postavljena prepozna diagnoza, tak človek v 
treh dneh umre. Tako se je zgodilo pred leti v okolici Krškega, 
ko je v brežiški bolnici umrl klavec vola, ki se je nenadoma 
zrušil. Tudi v bližnji okolici, so že odkrili nekaj primerov te 
bolezni. Okužene živali so ; -'"ali. To je prav gotovo ena izmed 
bolezni, ki priča, kako neva-.t i o črni zakoli, kjer živali pred 
zakolom niso pregledane. V daiu^nji družbi se trudimo, da bi 
nudili človeku vse najboljše. Ljudje, ki so zaposleni v živilski 

stroki, morajo na redne polletne zdravniške preglede, tudi 
predpisi glede higijene prostorov so zelo strogi. Po drugi strani 
pa ljudje kupujejo meso, ki ni pregledano, meso, ki ga lahko 
okužijo tudi ljudje, ki so morda okuženi, okužijo pa ga lahko 
tudi v prostoru, ki v nobenem primeru ni primeren za zakol. 
Varstvo okolja je z ustavo zagotovljeno vsakemu državljanu. Z 
zakonom smo to uredili že leta 1967, v praksi pa je popolnoma 
drugače. Dokler ne bomo črnih zakolov popolnoma preprečili, 
se moramo zavedati, da še nismo storili vse za zaščito človeka, 
za njegovo zdravje. Potrošnik bi se moral sam zavedati 
nevarnosti. 

Nastopiti bi bilo treba skupno z vsemi dejavniki pregona, da 
bi tako odpravili pomanjkljivosti v naši družbi. Neracionalno 
koriščenje dobrin in to beljakovin, ki so nujno potrebne 
vsakemu živemu organizmu kot vir energije, je skrajno neodgo-
vorno dejanje. Stihijsko klanje je splošna družbena neodgovor-
nost izpostavljanja človekovega zdravja, saj vemo, da so žrtve že 
bile. 

Pred leti je bila finančna situacija glede odkupnih cen zelo 
neurejena. Kmet pa je razumljivo iskal za prodajo svoje živine 
čimboljše tržišče. Takšno stanje še vedno izkoriščajo mešetarji, 
ki potem meso prodajajo doma. Zelo žalostno je, da so med 
njimi tudi ljudje, ki bi se že po službeni dolžnosti morali 
zavzemati za varstvo ljudi, ne pa da jih s svojim ravnanjem še 
izpostavljajo nevarnosti. 

Kazni, ki so namenjene kršiteljem, so pravzaprav samo 
vzpodbuda nadaljnjemu delovanju, saj ne presežejo niti vsote, ki 
jo prekupčevalec ob zakolu zasluži. Je naša družba storila res 
vse za zaščito človeka? 

Poleg tega pa imamo sedaj na našem območju zelo urejen 
odkup živine. Cene so usklajene, kmetom pa je zagotovljen 
odkup. Urejena pa je tudi prodaja mesa, saj je Era odprla v 
Šoštanju prodajalno, kjer lahko kupite meso domačih živali. 
Torej vzrokov za črni zakol ni več! 

llllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllM 



OB D N E V U R E P U B L I K E V V E L E N J U 

Slovesen sprejem mladih komunistov 
Velenje, 27. nov. — Z recitacijo članice amaterskega gledališča 
tlenje Mire Čretnik in pesmijo Naša republika praznik slavi, ki jo 
zapel gimnazijski pevski zbor, se je v četrtek v kulturnem domu 
Velenju začela slovesnost, na kateri so sprejeli v Zvezo 

»munistov 213 novih članov in podelili velenjski brigadi Franc 

Saki Janežič Bojan Glavnik 

Zaupanje bodo upravičili 

Na velenjski gimnaziji je sedaj že 41 dijakov članov ZK, s 
tem dosežkom pa je le-ta visoko presegla republiško pov-
prečje. Mladi se zavedajo nalog, ki jih čakajo in si bodo 
prizadevali, da bodo zaupanje upravičili Tako so povedali 
•b sprejemu. 

KLANČNIK ROBERT - 3. letnik: v ZK sem se vključil 
zato, da bi lahko tudi sam postal majhen delček velike borbe 
za socialistično samoupravljanje in graditev republike, zdru-
ženega dela, za bratstvo in enotnost jugoslovanskih narodov 
in narodnosti, za neuvrščenost, mir in socializem, ter 
sodelovanje med vsemi narodi sveta. 

SLEMENŠEK VOJKA - 4. letnik: V članstvo ZK sem 
stopila zato, ker se strinjam z njenimi idejami in bojem za 
enakost, neodvisnost, demokratičnost in svobodo. Pričaku-
jem, da bo organizacija še naprej uspešno delovala in da se 
bodo z njeno pomočjo odpravile napake, ki se še dogajajo. 

JANEZlC SAKI - 4. letnik: Vstopila sem v Zvezo 
komunistov zaradi njene velike vloge v zgodovini naših 
narodov in vloge v naši samoupravni socialistični skupnosti. 
Z vstopom sem potrdila, da se strinjam z idejno-političnim 
programom stranke in da sem pripravljena aktivno sodelo-
vati, ter s svojim delom pomagati skupnosti in njenemu 
razvoju. 

TOMAŽ SMONKAR - 2. letnik: Za vstop v ZK sem se 
odločil zato, ker se povsem strinjam z načeli partije, s 
politiko tovariša Tita in z našim samoupravnim sistemom. 
Zavedam se, da me kot komunista čakajo mnoge naloge, ki 
jih bom skušal uspešno opraviti. 

MRAK BOJAN — 4. letnik: V ZK sem vstopil zaradi njene 
velike vlogge, ki jo ima že od ustanovitve leta 1919 pa vse do 

V o j k a Slemenšek Bojan Mrak 

Leskošek-Luka naziv udarna za njene izjemne napore in uspehe v 
krajevni skupnosti Zibika, kraju v šmarski občini, ki ga je prizadel 
lanskoletni potres. 

Po pozdravnem govoru sekre-
tarja komiteja občinske konfe-
rence ZKS Velenje Franja Ko-
runa, ki je med drugim po-
udaril, da sta sprejem in pode-
litev naziva udarna brigadi 
Franc Leskošek-Luka še toliko 
dražja, ker sovpadata v okvir 
praznovanj rojstva naše domo-
vine, je novosprejetim komu-
nistom in drugim gostom v dvo-
rani spregovoril sekretar to-
varniške konference ZKS Ru-
darsko-e lekt roenergetskega 
kombinata Velenje Ivan Drev. 
Najprej je govoril o zgodovin-
skem pomenu 29. novembra 
leta 1943, ko je bila ustanov-
ljenja nova Jugoslavija in ko so 
naši narodi prvič v zgodovini 
postali gospodarji svoje prihod-
nosti. 

„Praznovanje dneva repub-
like tokrat povezujemo z izred-
no pomembnim dogodkom. V 
Zvezo komunistov sprejemamo 
213 novih članov", je poudaril 
Ivan Drev in nadaljeval: „Z 
današnjim dnem stopate v orga-
nizacijo, ki je v zadnjih deset-
letjih obračala kolo zgodovine 
jugoslovanskih narodov v smeri 
napredka, svobode, samouprav-
ljanja, neuvrščenosti, miru in 
blagostanja. Komunisti so se 
kalili v ilegalnem delu pred voj-
no, organizirali so narodnoosvo-
bodilno vojno in vodili našo 
revolucijo, komunisti so se uprli 
stalinističnim in imperialistič-
nim pritiskom, zastavili so de-
lavsko samoupravljanje, bili 
glavni nosilci pri oblikovanju 
politike neuvrščenosti in so se-
daj na čelu bitke za stabilizacijo 
gospodarstva ter poglabljanje 
samoupravljanja. 

Sedanji razvoj družbenih od-
nosov zahteva vse večjo prisot-
nost, aktivnost in bojevitost 
članov Zveze komunistov na 
vseh področjih družbenega živ-
ljenja in dela. Osnovne organi-
zacije Zveze komunistov mo-
rajo zato omogočiti čimvečjo 
dejavnost vseh članov, inten-
zivno idejnopolitično življenje 
ZK, ki edino lahko pokaže ter 
potrdi kvalitete vsakega člana, 
da se skupno dogovaijamo za 
akcije in skupno orimo za cilje 
delavskega razreda ter celotne 
družbe." 

Nato je Ivo Drev dejal, da je 
Zveza komunistov Jugoslavije 
prav zaradi takšnega načina de-
lovanja dosegla izredne uspehe 
pri graditvi novih odnosov, pri 
krepitvi družbenoekonomskega 
položaja delovnega človeka, 
njegove možnosti, da zago-
spodari nad celotnim družbe-
nim življenjem. Jugoslavija je 
odločilno vključena v medna-
rodna dogajanja, je vodilna no-
siteljica politike neuvrščenosti, 
oprta na široko zavezništvo na-

prednih sil v svetu. Takšna Ju-
goslavija pa razgalja vse tiste, ki 
se boje resnične demokracije, 
revolucionarnih sprememb. 
Zato k nam pošiljajo diverzant-
ske bande in neoinformbirojev-
ske skupine, ki bi se rade tako 
ali drugače polastile oblasti nad 
ljudmi, delavskim razredom in 
samoupravljanjem. Njihovi tako 
imenovani novi programi ni-
majo nikakršne podpore med 
našimi ljudmi. Ti diverzantje in 
nove partije naj bi bili glavna 
vez s silami od zunaj. Naš odgo-
vor vsem tistim, ki tako špekuli-
rajo, pa je naše še vztrajnejše 
delo pri graditvi samoupravne 

Več kot polovica 
delavcev iz neposredne 

proizvodnje 
Četrtkov sprejem novih članov v Zvezo komunistov je bil 

doslej največji sprejem v občinsko organizacijo ZKS Velenje. 
Od 213 novosprejetih komunistov jih je bilo 58 iz rudar-
skega šolskega centra, 50 iz tovame gospodinjske opreme 
Gorenje, 29 z gimnazije, 26 z rudarsko elektroenergetskega 
kombinata, komunalno obrtnega centra 9, Vegrada 4, Ere 4, 
Lesne 2, Name 3, stanovanjskega podjetja 2, velenjske pošte 
2, vzgojno varstvenega zavoda 2, osnovne šole Gustav Šilih 2. 
Po enega novega člana v ZK pa imajo v bolnišnici Topolšica, 
zavodu za zaposlovanje, GP Paka, v OO Velenje-Šmartno in 
občinski upravi. Partijske knjižice pa je prejelo tudi petnajst 
brigadirjev. 

Od 213 komunistov jih je kar 131 delavcev iz neposredne 
proizvodnje in 49 učencev v gospodarstvu ter dijakov. Poleg 
tega je od vseh sprejetih komunistov 52 žensk. 

Poleg rdečih nageljnov so novosprejeti komunisti prejeli tudi statut ZK in knjižno darilo 

socialistične demokracije v vsej 
veličini in resničnosti ter pri 
izgrajevanju partijske zavesti. 

„S tem," je spet poudaril 
Ivan Drev, „ko vas danes spreje-
mamo v Zvezo komunistov, 
vam organizacije izražajo veliko 
zaupanje in priznanje za vaše 
dosedanje delo. Obenem se za-
vedamo, da so se naše vrste 
okrepile za 213 borcev, ki ste 
zavestno sprejeli program in sta-
tut Zveze komunistov ter se 
odločili, da se boste odločno in 
organizirano borili proti vsem 
slabostim ter napakam, ki nam 
jih prinaša življenje." 

Nato je sekretar tovarniške 
konference ZK REK Ivan Drev 
čestital v imenu občinske kon-
ference in občinskega komiteja 
ZK vsem novosprejetim komu-
nistom. Govor pa je sklenil z 
željo vseh, da bi nas tovariš Tito 
še dolgo vodil. 

Potem ko je namestnik sekre-
taija komiteja občinske konfe-
rence ZKS Velenje Štefan Do-
lejši prebral imena 213 novo-
sprejetih komunistov, ki so v 

spomin na ta življenjski dogo-
dek prejeli statut ZK, knjižno 
darilo in seveda rdeči nagelj, je 
novim komunistom č,estital 
tudi moški pevski zbor Kajuh s 
pesmijo Zdravo. 

Po pesmi dekliškega pevskega 
zbora Pesem mladinskih delov-
nih brigad, je komandant bri-
gade „Franc Leskošek-Luka" 
Vlado Videmšek prebral poro-
čilo o delu brigade in občinske 

konference ZSMS Velenje v 
zvezi z življenjem mladinskih 
delovnih brigad. 

Komite občinske konference 
je na seji v začetku novembra 
sklenil, da podeli tej brigadi 
naziv udarna za njene izjemne 
napore pri delu v Zibiki. Prizna-
nje je brigadi izročil član CK 
ZKS Slovenije Janez Miklavčič. 
Po končanem sprejemu so si vsi 
v dvorani ogledali še film 27. 
april 1969 v Velenju. 

Brigada Franc Leskošek Luka - udarna 
mladinskih delovnih brigad ter 
pri tem dosegla vidne uspehe. 
Kot je povedal Vlado Videmšek 
na sprejemu več kot dvesto 
članov v Zvezo komunistov pre-
tekli četrtek v kulturnem domu 
v Velenju, so mladi iz občine 
sodelovali na različnih delovnih 
akcijah v Sloveniji in tudi v 
Jugoslaviji. Bili so udeleženci 
akcije Kozjansko 75, kjer so se 
jim pridružili še brigadirji iz 
pobratenega mesta Vrnjačke 
Banje, udeležili so se akcije 
Šabac 75, delovne akcije v Brki-
nih, Halozah in sodelovali na 
brigadirski akciji elektroindu-
strije Jugoslavije. Na mnogih od 
teh akcij so mladinci in mladin-
ke velenjske občine postali en-
kratni ali večkratni udarniki. 

Poleg tega se je predsedstvo 
občinske konference ZSMS Ve-
lenje odločilo, da bodo usta-
novili posebno brigado, ki bo 
krajanom Zibike pomagala pri 

obnavljanju njihovega kraja, ka-
terega je prizadel potres. Briga-
dirji brigade, ki so jo poimeno-
vali po Francu Leskošku-Luki, 
so izpolnili svojo obljubo. 

Žrtvovali so letošnje dopuste 
in počitnice ter se za dva tedna 
naselili v Zibiki ter tako prispe-
vali pomemben delež k odprav-
ljanju zaostalosti tega kraja v 
šmarski občini. Napeljali so več 
kot pol kilometra vodovoda po 
trdem, kamnitem terenu ter po-
magali pri obnavljanju mnogih 
kmetij, ki jih je porušil potres. 
Še zlasti so se izkazali pri do-
mačinu Hostniku, kateremu so 
sezidali novo hišo. 

„Tudi v prihodnje bo naša 
naloga pomagati vsakemu, ki bo 
v stiski in ki bo potreboval 
moč, voljo in prešernost mladih 
rok. To je bil in bo naš moto 
ter delo mladine Velenja" je 
poudaril v poročilu na koncu 
Vlado Videmšek. 

Biserka Basle Robert Klančnik Odpovedali so se počitnicam in dopustu ter pomagali krajanom 
Zibike pri odpravljanju posledic potresa. Za opravljeno delo je 
brigada Franc Leskošek-Luka prejela naziv udarna. 

Slavko Klepec Tomaž Smonkar 

ence in seveda skupaj z mladimi 
iz vse občine napravila akcijski 
program na področju dejavnosti 

danes. Predvsem pa me je privlačila pozitivna ideja, ki jo ZK 
vseskozi vsebuje. 

BASLE BISERKA - 3. letnik: Zato, ker se strinjam z 
vsemi načeli tovariša Tita sem vstopila v ZK. Upam, da teh 
načel ne bom kršila in bom po svojih močeh pomagala 
družbi. 

GLAVNIK BOJAN - 4. letnik: Ideje komunizma so 
najbolj napredne in pravične. Globoko spoštujem ZK zaradi 
njene velike vloge med vojno. Pričakujem, da se bom v ZK 
lahko boril za pravične ideje in za našo še boljšo prihodnost. 

KLEPEC SLAVKO - 4. letnik: V ZK sem vstopil zato ker 
njen program ustreza mojemu idejnemu prepričanju. Kot 
komunist se bom boril za uresničevanje ustave in sklepov 9. 
kongresa. S. JERŠIČ - GIMNAZIJA 

Občinska konferenca ZSMS 
Velenje je v skladu z akcijskim 
programom republiške konfer-
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konvojih tri, pet ah celo sedem dni, nenehno v pripravlje-
nosti, da krenejo dalje, brez stikov z družinami, ki so mislile, 
da so že zdavnaj na varnem. VeČina izmed njih sploh ni 
imela denarja, vso hrano pa so že pojedli." 

Večina Leningrajčanov je do zadnjega menila, da pomeni 
pobeg slabost, če ne sramoto. A takšno mišljenje so morali 
kmalu drago plačati. Odgovornost za to leži na partijski 
organizaciji. Partijski šefi, od Ždanova navzdol, so namreč 
venomeir podpihovali ljudi, naj nikamor ne beže, in sramotili 
tiste (razen žensk in otrok), ki so tako ravnali. 

Skupaj z otroki so evakuirali iz Leningrada tudi ogromne 
količine živil ter jih pošiljali tja za Ural, v Centralno Azijo in 
na Volgo. Ni točno znano, koliko živil je odšlo iz Lenin-
grada; samo 7. avgusta so odpeljali 30 ton sladkoija, 11 ton 
masla in ničkoliko moke. 

Problem proizvodnje, posebno vojaških potrebščin, je 
postajal vse težji. Po navodilu državnega obrambnega komi-
teja z dne 11. julija so se tovarne začele seliti iz mesta. 
Nevsko strojno tovarno so 1. avgusta naložili na 180 tovor-
njakov in jo poslali v Sverdlovsk. Kirovsko tovarno so na 81 
tovornjakih odpeljali v Barnaul, tovarno dieselovih motorjev 
pa na 71 tovornjakih v Gorki. Evakuacija velikih tovarn, 

900 DNI 
kakršni sta bili Kirovska in ižorska, se je precej vlekla. 
Končno so avgusta poslali kakih 3000 kirovskih delavcev in 
nekaj opreme v Čeljabinsk. Prav tako so odselili nekaj 
opreme Ižorskega kombinata. Direktor velike tovarne Žda-
nova si je prizadeval vse do konca leta 1943, da spet zbere 
vse naprave. Del strojne opreme so poslali v Taškent, ostalo 
na Ural. Do 27. avgusta je odšlo iz mesta 59.280 tovornjakov 
strojne opreme, všteyši 56.000 elektromotoijev, 22 težkih 
kotlov in 23 hidroturbin. Do 1. septembra so evakuirali 
skoraj 100 tovarn, delno ali v celoti. 

Nekatere tovarne so odpeljale s seboj tudi surovine in 
reprodukcijski material. Odvoz jekla, železa in drugih kovin 
so 29. julija strogo prepovedali. Teden dni kasneje so 
racionirali porabo goriva v vseh leningrajskih tovarnah. Ve-
like peči, kakor na primer termoelektrarna št. 5, Kirovska 
tovarna in druge, so prešle na kurjenje s šoto in lesom. 

.Izpolnjevanje navodil državnega obrambnega komiteja, 
kot na primer zahteva, da preide Kirovska tovarna na 
proizvodnjo topov, je postajalo čedalje težje. V juliju so 

roizvedli komaj 133 topov, čeprav so vključili celo vrsto 
ooperantov. 

Drug tak ukaz je zahteval proizvodnjo raket za slovito 
tajno orožje Katjušo. To nalogo so zaupali sedemnajstim 
tovarnam, toda do 27. avgusta niso izdelali niti ene rakete. 

Nemci so strahovito prodirali. Njihove prednje enote so že 
prispele do leningrajskih predmestij - če upoštevamo uprav-
no razmejitev - torej do predelov, kjer je imelo mnogo 
Leningrajčanov svoje vikende. 

16. avgusta je Ždanov sklical v Smolnem tako imenovani 
ožji partijski aktiv - to pomeni, ne celotni aktiv, marveč 
samo njegove ključne člane, sekretaije partijskih okrožij, 
predsednike vladnih ustanov, direktoije večjih tovarn, srž 
leningrajske partije. Prišel je čas za zaupen pogovor. V 
tovarnah se je že začelo mrmranje in negodovanje. Delavci 
nikakor niso mogli razumeti, zakaj se Rdeča armada veno-
mer samo umika, umika, umika. Vznemirjalo jih je dejstvo, 
da valove slabih novic, zavzetja mest in umike, nekaj dni 
kasneje potrjujejo tudi uradna poročila. Ždanov je ovinkaril. 
Dejal je, da morajo biti pripravljeni na resno poslabšanje 
položaja. 

„Vsak hip lahko pričakujemo množične napade na mest-
no področje," ' je dejal. ..Nemudoma moramo pregledati in 
okrepiti vse rodove protiletalske obrambe, od topništva do 
sanitete." 

Leningrajski župan Peter S. Popkov je poročal, da je bilo 
evakuiranih iz Leningrada kakih 40Q.Q00 ljudi, medtem ko 
jih je ostalo v mestu še tri milijone. Popkov je bil skrajno 
sposoben in odločen mož. Ni tičal v Smolnem, ponavadi ga 
je bilo najti v tovarnah, elektrarnah in drugih industrijskih 
objektih, kjer se je soočal s konkretnimi proizvodnimi 
problemi. Bil je zagret in živčen in se ni mogel obvladati. 
Poročal je, da ima mesto vsega skupaj pettisoč zaklonišč, 
komaj za tretjino prebivalstva. Nemudoma bi bilo trebi 
zgraditi nova zaklonišča. 

Sestanka se je udeležil tudi A.K. Kozlovslp, partijski 
funkcionar iz velike tovarne kablov. Svoje vtise je takole 
zapisal v svoj dnevnik: 

„Danes sem bil na ožjem aktivu. Poročal je maršal 
Vorošilov. Zatem je govoril tovariš Ždanov. Na zelo odkrit 
in neposreden način je razložil položaj na leningrajski fronti. 
Ta še zdaleč ni r o ž n a t . . . Toda Rdeča armada ne bo 
dopustila sovražniku, da vdre v mesto. Danes smo začeli 
sestavljati nove delavske bataljone po tovarniškem načelu. 
Mesto bo obdano s pasom utrdb." 

Bičevski se je vrnil s tega sestanka čvrst in odločen. 
..Navdajale so nas misli na vse nujne zadeve, ki jih je treba 
nemudoma ukreniti," se spominja. ,.Ulice so se nam zdele 
bolj napete kot ponavadi. Nekje v temi je zabrlizgala piščal-
ka nevidnega miličnika. Od daleč se je razlegal samoten 
strel." 

Razumljivo je, da je napetost na ulicah rasla. Nemci so po 
radiu in z letaki razšiijali vesti, da se drži le še Vasiljevski 
otok in da Kronštat „gori". Določili so že posebne SS in 
policijske oddelke „za vzdrževanje reda v Leningradu". 
Tiskali so celo že propustnice za vstop v mesto, na katerih je 
bil podpisan ..komandant mesta". Nad Leningradom so 
odvrgli letake, na katerih je pisalo: „Če mislite, da se 
Leningrad lahko brani, ste v zmoti. Ce se boste upirali 
nemškim četam, boste našli svoj konec v ruševinah, ki jih bo 
razdejal vihar nemških bomb in granal. Zravnali bomo 
Leningrad z zemljo in Kronštat z morsko gladino." 

• ITALIJANSKA JAVNOST SE ZGROŽENA SPRAŠUJE 

fMMfMMi 

Zakaj Je Doreta ub 
Pred kratkim se je v italijanskem mestecu Vercelli pripetil 

grozljiv zločin: nekega jutra je mati trgovca Sergea Granerissa našla 
v njegovi hiši mrtvega sina, njegovo ženo Italo, 13-letnega sina 
Paola ter zakonca Romora in Margerito Zambon. Vsi so bili 
prerešetani z revolverskimi streh, ko so zvečer gledali televizijo. 

Še istega dne so zaprli 18-let-
no trgovčevo hči Doreto Grane-
riss in njenega 21-letnega zaro-
čenca Gvida Badinija, računo-
vodjo iz Novare, ki je znan 
ljubitelj orožja, odličen strelec 
in član neofašistične organiza-
cije fronta mladine. 

Doreta in Gvido sta zaročena 
že več kot leto dni. Fant je 
obiskoval dekle in njene starše, 
letošnje poletje pa so bili celo 
skupaj na počitnicah. Vse je 
kazalo, da se v družini dobro 
razumejo. 

Vendar pa se je že ob 18. 
rojstnem dnevu z Doreto nekaj 
zgodilo. Takrat je namreč glas-
no kričala, da lahko končno 
vendarle „živi in dela po svoji 
glavi". Takoj se je preselila k 
svojemu zaročencu v Novaro, 
čeprav so jo starši, ki so ji 
nudili vse, kar si je poželela, 
prepričevali, naj se vrne. V hišo 
se je vrnila šele ob smrti starega 
očeta, vendarle za kratek čas. 

HLADNOKRVNA 
ZLO CINKA 

Doreta in Gvido sta ob areta-
ciji hladnokrvno zanikala sle-
herni sum in obtožbe. Že na-
slednjega dne pa je Doreta ene-
mu izmed novinarjev podrobno 
opisala, kaj se je minulega ve-
čera pripetilo v očetovi hiši. 
Hladno in neprizadeto, z mir-
nim in brezbarvnim glasom je 
pripovedovala, kako je skovala 
zločinski načrt, da bi iztrebila 
svojo družino in kako so žrtve 
pobili s streli v tilnik. Povedala 
je, da je svojo družino sovražila 
in da je zločin zasnovala zato, 
da bi hitreje prišla do dediščine, 
ker je potrebovala veliko de-
narja. 

Za zločin se je določila pred 
dvema mesecema, ko je odšla 
od doma. Dogovorila se je o 
tem s svojim zaročencem, hkra-
ti pa je pritegnila še Antonia 
D'Elia, ki ga je slučajno spozna-
la in ga izbrala za sodelavca. 

Osemnajsdetna Doreta s svojimi šolskimi tovarišicamL 

drug na drugega. Gvido trdi, da 
je streljal samo Antonio, da sta 
Doreta in Antonio že nekaj 
časa ljubimca in da sta se želela 
znebiti celo njega. 

Ko so prijeli Antonia, je 
trdil, da sploh ni vstopil v hišo, 
temveč da ju je čakal v avtomo-
bilu. To je kasneje potrdila tudi 
Doreta in dodala, da je njene 
starše in sorodnike ubil Gvido. 
Gvido pa vztraja pri svoji izjavi. 

Resnico bo torej dognala preiska-
va, italijansko javnost pa v teh dneh 

vznemirja vprašanje, kaj je 18-ie 
Doreto privedlo do tako grozljii 
dejanja. Živela je v urejeni in do 
situirani družini, kjer je imela 
nosti za svoj razvoj, kjer je ii 
dovolj prijateljev in kjer je 
deležna tudi ljubezni in skrbi sv 
staršev. Njena trditev, da je to 
rila samo zaradi dediščine, je g 
ljiva. Italijanski listi o tem ve 
pišejo, eden med njimi pa je i 
poudaril, da je značilno za del 
dobne mladine, da je preveč 
strpna in da hoče takoj doseči 
kar želi. Brez dvoma pa je zlo 
edinstven za Italijo pa tudi za mi 
katero drugo deželo. 

Umorjena starša Sergeo in Itala Graneriss. 

Še naprej je živela s svojim 
zaročencem in starše samo ob-
časno obiskovala. 

Sosedje pripovedujejo, da so 
odnosi v družini bili vedno ure-
jeni in da starši niso kazali 
zaskrbljenosti za svojo hčer. 
Vendar pa je 13. novembra 
zjutraj, torej istega dne, ko se je 
v večernih urah zgodil zločin, 
Sergeo Graneriss prosil na poli-
ciji za dovoljenje, da bi kupil 
revolver. Morda je bilo to le 
slučajno, morda pa seje resnič-
no nečesa bal. 

Istega dne popoldne je s 
hčerko in bodočim zetom ku-
poval pohištvo za njuno novo 
stanovanje in zanj porabil več 
kot 4 milijone lir, pred nekaj 
meseci pa jima je kupil tudi 
luksusno avtomobilsko priko-
lico. To dokazuje veliko skrb 
staršev za bodočnost njunega 
otroka. 

Usodnega večera so vsi trije 
prišli do trgovčeve hiše in vsto-
pili. Antonia sta predstavila kot 
prijatelja, ki jima je posodil 
avtomobil, ker se je njun po-
kvaril. Starši so jim ponudili, 
naj sedejo, z njimi so popili 
kavo, potem pa so odšli v sobo, 
kjer so običajno gledali tele-
vizijo. Ko je po dogovoru Do-
reta vstala, naj bi vstala tudi 
Gvido in Antonio ter začela 
streljati v prisotne. Doreta pa je 
medtem pobegnila. 

Kako se je zločin v resnici 
zgodil, bo pokazala še pre-
iskava, kajti fanta valita krivdo 

CELJE TOZD-TURIST IČNA AGENCIJA 

SILVESTROVANJE V M0RAVSKIH 
TOPLICAH 
Tridnevni penzion, silvestrovanje s plesom in rezer-
vacijo vas stane samo 600 dinarjev po osebi. 
SILVESTROVANJE V RADENCIH 
V hotelu Radin 400 din. 
V hotelu Vikend 200 din. 
V hotelu Park 2010 din. 
Tridnevni penzion. silvestrovanje s plesom, kopanje 
v pokritem bazenu, ogljikova kopel in savna. 
SILVESTROVANJE V PORTOROŽU 
HOTELI PALAČE 
cene od 250 do 425 dinarjev. 
20. decembra vas vabimo na enodnevni izlet v TRST, 
cena 150 dinarjev. 
Prijave sprejemajo Izletnikove poslovalnice: 
Celje, Žalec. Velenje, Mozirje. 

Znana filmska igralka Romy 
Schneider, ki je po filmskih 
uspehih v Nemčiji in Franciji in 
po prekinitvi ljubezenske ro-
mance z igralcem Alainom De-
lonom resnično filmsko zaži-
vela šele v ameriških filmih. 

Večerna moda 
Vse bolj se približuje čas, 

ko bo gotovo vsaka od nas 
potrebovala primerno večerno 
obleko. Vse več bo slovesnej-
ših priložnosti in drugih prire-
ditev, ki bodo dosegle svoj 
višek gotovo z novim letom 
oziroma s silvestrovanjem. 

Hkrati z večerno obleko 
imamo skoraj vselej v mislih 
dolgo obleko. Dolga večerna 
obleka je torej pojem ele-
gance, ženskosti in umiije-
nosti. Seveda, če je obleka 
lepo in modno ukrojena in 
sešita. 

Najbolje se boste počutile v 
lahkotni, mehki večerni oble-
ki, ki je lahko zelo oprijeta ali 
nasprotno — zelo svobodno in 
bogato krojena. Lahkotnost, 
mehkobo in nežnost bo dala 
obleki pravilno izbrana lepa 
tkanina. Zelo izrezane vamp 
obleke so v manjši meri še 
naprej dovolj moderne, ven-
dar so se jim pridružili vsi 
drugi, svobodni, fantazijski in 
včasih precej nesimetrični 
kroji. 

Predvsem pa najnovejša ve-
černa mora išče in črpa ideje 
z Daljnega vzhoda, še posebno 
iz Rusije in Kitajske. 

n f\ 
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t ran naših mladih bralcev 

DRAGI MLADI PRIJATELJI! 

Ob dnevu republike je stopilo med pionirje mnogo cicibanov. To je 
zanje zelo pomemben dogodek. Zdaj niso več brez dolžnosti, zdaj so 
pionirji, ki morajo služiti domovini. Obiskovali smo jih in se z njimi 
pogovarjali o sprejemu v pionirsko organizacijo. Prejeli smo tudi nekaj 
spisov in risbic. Zahvaljujemo se vam zanje, želimo, da nam jih tudi v 
bodoče tako vztrajno pošiljate. Nekaj jih objavljamo. Tudi tisti, kijih 
ne bomo objavili so lepi, zato želimo, da nam jih ti otroci še v bodoče 
pošiljajo. Morda bomo objavili naslednje. 

Novo sprejetim pionirjem iskreno čestitamo in želimo, da izpol-
njujejo svoje dolžnosti. 

Mnogo cicibančkov je 
te dni stopilo v vrste pio-
niijev. To j e zanje zelo 
p o m e m b e n dogodek. Po-
stali so pionirji in tako 
prejeli mnogo pravic in 
dolžnosti . Njihova naj-
večja naloga pa je učenje . 
Obiskali smo jih in se z 
tjimi pogovarjali, o spre-

jemu v pionirsko organi-
zacijo. 

Mirka Pernovšek Irena Malec 

Roman Sabor Simon Gorišek Vito Uranjek 
• ' s f l 

Gvido Ovnik Andreja Šeliga 

Postali smo pionirji 
MIRKA PERNOVŠEK: v soboto 

smo se zbrali v kulturnem domu. 
Proslavili smo praznik naše domo-
vine. Pevski zbor je zapel lepe pes-
mL Nastopali so še drugi. Zeio so mi 
bile všeč narodne noše. Ob koncu 
smo bili cicibani sprejeti v pionirsko 
organizacijo. 

IrENA MALEC: V soboto smo 
bili sprejeti med pionirje. Na pro-
slavo so prišli tudi starši. Zelo sem 
bila vesela, ker sta me gledali ma-
mica in sestrica. Ko je bilo konec 
proslave, smo šli na malico. Dobili 
smo tudi darila. 

TANJA ŠTEHARNIK: Pionirji 
smo zapeli himno. Nastopali smo na 
odru. Zelo sem vesela, ker sem 
postala pionirka, pionirji smo bili 
tudi pogoščeni. Dobili smo čepice, 
rutice in značke. Zapel nam je tudi 
pevski zbor. 

ROMAN SABOR; V domu kulture 
so nam starejši pionirji priredili pro-

Moja 
najljubša 

žival 
I m a m o veliko živali, a najraje 

imam osličko. Ime ji je Nina. 
[Živi v hlevu. Nina je lepe t emno 
;ijave barve. Zobe ima velike ter 
bele in čiste. Oči ima zelene. 

tKo b o m hodila v peti razred bo 
;imala mlade. V hlevu ima prija-
telje: telička, kokoši in telico. 
Straži jih pes Tarzan. 

Nina je imala lepega mladiča, 
ki pa je poginil Ko pridem iz 
šole se igram z njo tako dolgo, 
da je kosilo. Predno grem v šolo 
grem pogledat Nino in njene 
prijatelje. V jasli ji dam veliko 
sena in vode. Ko se naje, jo 
odvežem in jo peljem na spre-
hod. Odpeljem jo nazaj v hlev 
in ji obl jubim, da se bom morda 
zopet igrala z njo, ko naredim 
nalogo. 

DARJA ZAPUŠEK 3. RAZR. 
OSNOVNA ŠOLA ŠKALE 

Najraje je 
slaščice 

[ Moja najljubša žival je pes. 
Ime sem mu dal Luksi. Živi 
.zunaj v koči . Pes je bele, črne 
in rjave barve. Je majhen in 
debel. Ko grem v šolo, zelo 
cvili, k o pa se vračam, mi pri-
teče naprot i . Zelo rad se igra, 
pri jedi pa je zelo izbirčen. 
Najraje je slaščice, slivove 
cmoke, pije pa sok, kavo in čaj . 
Ko grem po mleko, gre z mano. 
.Vsako soboto ga okopl jem. 
Dobil sem ga pri stari mami. 

T INEK KOPUŠAR 3. razr. 
OSNOVNA ŠOLA ŠKAL E 

slavo. Po končani proslavi smo šli 
vsi cicibani naše šole na oder. Po 
zaobljubi smo postali pionirji. Nato 
smo odšli v šole, kjer smo bili 
pogoščeni. Vsi smo bili zelo srečni. 

SIMON GORIŠEK: V soboto je 
bilo v domu kulture veliko ljudi. 
Tam smo cicibani postali pionirji. 
Na odru so bili pevci. Tudi mamice, 
so nas prišle gledat. V šoli smo jedli 
in dobili darila. 

VITO URANJEK: V soboto sem 
postal pionir. V kulturnem domu so 
nam pripravili proslavo. Po proslavi 

smo odšli v šolo, kjer smo jedli. Vsi 
smo bili zelo srečni. 

GVIDO OVNIK: Ob sprejetju v 
pionirsko organizacijo, mi je bil 
najbolj všeč pevski zbor. Zelo mi je 
ugajala folklora in njeni plesi. Naj-
bolj svečano je bilo takrat, ko so 
nam podelili čepice in ko >o nam 
glasno ploskali. Vesel sem bil, ko 
smo vsi zapeli pionirsko himno. Bil 
sem vesel tudi, ko nam je ob koncu 
čestital tovariš ravnatelj. 

ANDREJA ŠELIGA: Imeli smo 
proslavo v kulturnem domu. Peli in 
plesali so nam pionirji naše šole. 

Nato sem bila sprejeta v pionirsko 
organizacijo. Dobili smo modro ka-
pico, rdečo rutico in značko. Po 
zaobljubi sem postala prava pio-
nirka. Bila sem zelo srečna. Po 
proslavi smo šli v šolo. Tam smo bili 
pogoščeni. Dobili smo tudi darilca 
in sliko za spomin na ta lepi dan. 

Pred pionirsko zastavo so naši 
pionirji obljubili, da se bodo vztraj-
no in vestno učili, da bodo nekoč s 
svojim znanjem koristili naši domo-
vini. Mi pa smo prepričani, da bodo 
obljubo držali. 

GOSTINSKO PODJETJE 

» P A K A « Velenje 
VAS OBVEŠČA 
da so rezervacije za silvestrovanje že v prodaji v recep-
ciji hotela »PAKA«, tel. (063) 851-220. 
Zabavala vas bosta ansambel »AVE« in trio »PIPI«. 
ZA VELIKO SILVESTROVANJE V NOVI VELENJSKI HALI SO 
VSTOPNICE V PRODAJI V RECEPCIJI HOTELA »PAKA« IN NA 
NOVOLETNEM SEJMU V NOVI HALI OD 6. DO 20. DECEMBRA. 
ZABAVALI VAS BODO: 
— ansambel »Toneta Kmetca« 
— kvintet »Quo vadiš« 
— kvartet »Ultra« 
— kvartet »The Lechitas« 
— humorist »Breznikov Vanč« 
POHITITE Z N A K U P O M V S T O P N I C IN REZERVACIJ. 

VLJUDNO VABLJENI! 

Trio „i td 

»Zapojmo in zaigrajmo« 

Prosvetna društva, ki delujejo v posameznih krajevnih 
skupnostih velenjske občine, si zelo prizadevajo, da bi 
kra janom pripravila čimveč razvedrila in da bi utrip kultur-
nega življenja čimbolj zaživel tudi na vasi. Med takšna sodi 
prav gotovo tudi prosvetno društvo ..Stane Sever" iz Škal. 
Člani tega društva so zelo zagnani, pa čeprav tudi njih 
pestijo denarne, pa tudi prostorske težave. Med njihove 
pomembne prireditve sodi tudi srečanje, ki je postalo že 
tradicionalno, „Zapo jmo in zaigrajmo." V nedeljo so organi-
zirali že t re t jo tovrstno prireditev, ki je pritegnila še več 
obiskovalcev kot prvi dve Jani oziroma predlani. Tako je 
dvorana gasilskega doma v Skalah že kar pretesna za takšne 
prireditve. 

Na nedeljski oddaji „Zapojmo in zaigrajmo" v Skalah je 
pokazalo svoje znanje deset domačih ansamblov, skupin in 
solistov. V primerjavi z lani so posamezne skupine pokazale 
precejšen napredek, zato je imela strokovna žirija (Jože 
Salej, Franc Verzolak in Marjan Stropnik) precej težko delo 
preden je_ zbrala najboljšo skupino. Prvo mesto je osvojil trio 
„ i t d " iz Šoštanja, drugo trio Jožeta Cerkovnika iz Hrastovca, 
tretje so si pripeli Šentjanški fant je . Največ smeha z 
veseloigo pa so v dvorani povzročili člani prosvetnega 
društva iz Bevč. 

Mladi iz Škal obljubljajo, da bo njihova četr ta prireditev 
pr ihodnje leto še boljša tako po številu kot kvaliteti 
nastopajočih. 

Med nastopom ansambla Avsenik v Velenju so 
manekeni televizijske oddaje „Moda za vas" prikazali 
tudi najboljše modele, ki so j ih napravili bralci revije 
Stop. Modni salon iz Velenja je namreč poleti skupaj z 
revijo S top organiziral akcijo „Vaš model sezone", v 
kateri je s svojimi kreacijami sodelovalo okrog 6 .000 
bralcev te revije. Izmed številnih modelov so na to tri 
najboljše izbrali za model sezone. Poleg tega so lahko 
gledalci prešnjo sredo videli tudi kolekcijo Modnega 
salona za pomlad 76. 

K O M A INI DOSI 
BREZ B A R E T K 

Medtem je sicer Italija že kapitulirala in tako je misel o 
ureditvi doma za rekonvelescente propadla - tudi če bi jo 
bilo sicer mogoče uresničiti - toda doktor, ki seje medtem 
vrnil, je Skorzenyju povedal (kajpak ni ničesar vedel o 
Mussoliniju in možnosti, da bi bil zaprt na Gran Sassu), da 
je vse področje tam okoli neverjetno dobro zastraženo, 
Italijani pa da sploh nočejo slišati o kakšnem počitniškem 
domu za nemške vojake. 

„Najmanj bataljon karabinjerjev je razporejenih ob edini 
cesti, ki pelje navzgor, razen tega pa jih je še okoli 250 v 
hotelu samem," je rekel doktor, ki je iz najbližje vasi 
telefoniral v hotel in zahteval poveljujočega častnika, da bi 
ga zaprosil za informacije. Italijan gaje ročno poslal k vragu 
in položil slušalko na vilice. 

„Nekaj je narobe tam zgoraj," je rekel prostodušni 
zdravnik in pri tem majal z glavo. 

Zdravnikove informacije so bile zelo dragocene in tiste, 
ki so jih prejeli dva dni kasneje, so bile še toliko bolj: 
Italijanski sindikalni delavec se je pritožil v Rimu, ker so 
hotelsko strežno osebje kratkomalo vrgli ven samo zato, kot 
je rekel, „da bi imela ta fašistična svinja Mussolini več 
prostora zase!" 

Skorzeny zdaj ni več dvomil, da je njegov človek na Gran 
Sassu. Ostalo je samo še vprašanje: kako priti do njega in ga 
osvoboditi? 

Italijani so izbrali res pravi kraj za skrivanje in čuvanje 
pomembnega jetnika. Samo če bi hoteli obkoliti planinsko 
področje okoli hotela, bi nemci potrebovali kompletno 
divizijo in boji bi bržkone teijali ogromno žrtev, predno bi 
se prebili do vrha. Medtem bi lahko Italijani že zdavnaj ubili 
svojega jetnika ali pa ga skrili v kakšno planinsko jamo. 

Tisti, ki je zasnoval ta zapor, je mislil na vse. 

Skorzeny je imel pri roki le nekaj skromnih informacij, ki 
so jih dopolnjevale fotografije, posnete z amatersko kamero, 
na njih je bilo videti le nekaj zunanjih podrobnosti, še 
zdaleč pa ne vse, kar bi potreboval za pripravo učinkovitega 
napadalnega načrta. ' 

Bilo mu je jasno, da mora opustiti sleherno misel na 
napad po zemlji, torej ostane samo ena možnost: nenaden 
naskok iz zraka. Toda izmed treh možnosti sta dve 
avtomatično odpadli: padalci se niso mogli spustiti v tako 
redkem zraku, raztreščili bi se na koščke. Letala niso mogla 
pristati na tistem majhnem trikotnem zemljišču, bilo je 
prekratko. Ostala so samo še jadralna letala . . . 

skrbno je pregledal posnetke, ki sta jih naredila z 
Radiom. Zdelo se mu je, da bi nekaj jadralnih letal z malo 
sreče lahko pristalo poleg hotela. Ce bi ukrepali zelo hitro, 
bi se posadka lahko izkrcala in vdrla v hotel še predno bi 
Italijani utegnili spraviti Mussolinija na drugi svet. Izračunal 
je, da bi od pristanka pa do vdora v hotel ne smelo preteči 
več kot 180 sekund; če bi se zamudili dlje, bi Italijani lahko 
medtem ubili diktatorja. 

Toda kako ga spraviti z Gran Sassa? Vedel je, da so 
poti zastražene in prav tako tudi spodnja postaja žičnice. Ce 
bi hoteli imeti prosto pot za povratek, bi morali zasesti tudi 
to. Radi je svetoval padalski desant, ki bi moral biti 
opravljen natanko isti trenutek kot glavni napad na hotel. 

Če bi šlo tako, kot sta si zamislila, potem bi imeli nekaj 
možnosti za uspeh. Ali ga bosta dosegla? 

General Študent, ki sta mu predložila svoj načrt, je 
nejeverno zmignil z rameni. Po treh neprespanih nočeh, ki 
so sledile zavezniškemu izkrcanju pri Salernu, skorajda ni bil 
prave volje za proučevanje pustolovskega načrta mladega 
kapetana. 

IZ ARHIVOV NACISTIČNEGA 
VOJNEGA STROJA 

Poklical je strokovnjake iz svojega štaba in jih zaprosil za 
mnenje. Skorzeny jim je moral ponoviti ves načrt z 
najmanjšimi podrobnostmi. 

Strokovnjaki so dolgo tehtali vse faze napada in na koncu 
izjavili, da je sicer mogoč, da pa bo terjal veliko žrtev. 
Jadralna letala še nikoli niso pristajala v tako redkem zraku, 
razen tega pa je bil prostor, na katerem naj bi pristala, 
smešno majhen. Bili so si edini v oceni, da bo pristajanje od 
sto mož preživelo le kakih dvajset in teh dvajset bi potem 
moralo naskočiti italijansko stražo v hotelu, ki je štela 250 
ljudi! Kakšen bo izid tega boja to so prepustila Skorzenyju 
in Radiu, avtorjema načrta. 

Radi je dejal, da padalski strokovnjaki nedvomno zelo 
pretiravajo. Zdelo se mu je nemogoče, da bi bil pristanek 
tako tvegan. 

Tudi Skorzeny je bil tega mnenja, toda padalci niso 
odnehali. Naposled sta se obe strani utrudili in Skorzeny je 
zaključil razpravo z besedami: „Dobro, če menite, daje naš 
načrt res tako hudo tvegan, smo ga voljni zavreči - če le vi 
predlagate boljšega!" 

To je bilo kajpak malce neviteško, toda kaj drugega mu 
itak ni ostalo. General Študent je nekaj časa razmišljal, 
potem pa je rekel, da pristaja na izvedbo akcije. Bilo mu je 
jasno, da itak ni nobenega drugega izhoda. To je bila 
Hitlerjeva ideja in ni bilo niti misliti, da bi jo lahko opustili 
zgolj zato, ker bi njena izvedba terjala osemdeset odstotkov 
žrtev. 

loda napada ne morejo izvesti prej kot čez tri dni, kajti v 
Italiji ni bilo dovolj jadralnih letal - morali jih bodo 
prepeljati iz južne Francije. Razen tega je zahteval, da v 
napadu sodeluje devetdeset mož iz njegovega padalskega 
bataljona - ostale pa naj preskrbi Skorzeny. 

Akcijo bodo izvedli 12. septembra ob sedmih zjutraj. 
Nekaj ur kasneje je zbral Skorzeny svoje ljudi in jim 

povedal, da je pred njim nek hudo tvegan podvig, ki ga 
morajo opraviti na izrecno Hitlerjevo povelje. 

,,Povedati moram, da strokovnjaki predvidevajo velike 
izgube. 



IZ OBČINE SLOVENJ GRADEC • IZ OBČINE SLOVENJ GRADEC 

Slavje slovenjgraških usnjarjev 
V novih prostorih Umetnostnega paviljona v Slovenj 

Gradcu so 28. novembra s svečanim zborom delovnih ljudi 
proslavili 125-letnico Tovarne usnja Slovenj Gradec. Zbora 
so se udeležili zraven predstavnikov domačega družbenopo-
litičnega in gospodarskega življenja tudi -številni gostje iz 
tujine, med njimi predstavniki tovarne NAUE, s katero 
sodelujejo Slovenjgrajčani pri proizvodnji izdlekov iz gumi-
rane žime, pa zastopniki največjih evropskih avtomobislih 
tovarn - Mercedes — Benz, VVV, AUDI in FIAT, s katerimi 
tovarna usnja Slovenj Gradec poslovno sodeluje. 

Na zboru sta govorila ge-
neralni direktor tovarne 
usnja Slovenj Gradec, Oto 
Sekavčnik, ter član Izvršne-
ga sveta Skupščine SR Slo-
venije, magister Štefan Ko-
rošec. Oto Sekavčnik je ori-
sal dosedanji razvoj slovenj-
graške tovarne usnja, ko pa 
je govoril o trenutenm polo-
žaju in razvojnih možnostih 
pa je še posebej poudaril, da 
je tovarna usnja Slovenj Gra-
dec že doslej uveljavila deli-
tev proizvodnega programa, 
specializacijo ter skupno re-
ševanje finančnih vprašanj s 
številnimi delovnimi kolek-
tivi. Pomembno je tudi, da 
je delovni kolektiv že obrav-
naval srednjeročni načrt gos-

podarskega razvoja do leta 
1980, pri čemer računajo, 
da bodo čez pet let dosegli 
najmanj 350 milijonov di-
naijev celotnega dohodka, 
izvoz pa povečali na najmanj 
7 milijonov dolarjev. 

Magister Štefan Korošec, 
član Izvršnega sveta Skup-
ščine SR Slovenije, pa je v 
priložnostnem nagovoru še 
posebej opozoril, da je bil 
razvoj tovarne usnja Slovenj 
Gradec v zadnjih 10 letih 
izredno dinamičen in uskla-
jen z narodnogospodarskimi 
cilji, kar med drugim kaže 
tudi 6-kratno povečanje iz-
voza v tem obdobju in pa 
podatek, da bodo letos z 
izvozom ustvarili najmanj 

1 /3 celotnega dohodka. 
Spregovoril pa je tudi o na-
logah delovnih kolektivov 
pri odpravljanju slabosti v 
tekočih gospodarskih gi-
banjih, 

Na svečanem zboru delov-
nih ljudi tovarne usnja Slo-
venj Gradec so podelili večje 
število priznanj dolgoletnim 
članom delovne skupnosti 
ter poslovnim partnerjem. 

Predsednik Občinskega 
sveta Zveze sindikatov Slo-
venj Gradec, diplomirani in-
ženir Franc Gornjak, pa je 
izročil 4 delavcem tovarne 
usnja Slovenj Gradec srebrni 
znak sindikatov Slovenije, to 
visoko sindikalno priznanje 
so prejeli Leopold Kranjc, 
Miha Klakočar, Alojz Novak 
in Antonija Skrt. 

• Novi člani 
Zveze komunistov 

Na priložnostni slovesnosti, ki 
jo je pripravil Komite Občinske 
konference Zveze komunistov 
Slovenj Gradec, v prostorih 
Umetnostnega paviljona, so spre-
jeli v Zvezo komunistov 38 no-
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vih članov. Med novosprejetimi 
je bilo 15 dijakov šolskega cent-
ra Slovenj Gradec, 7 prosvetnih 
delavcev s posebne osnovne šole 
ter več delavcev iz slovenjgraških 
delovnih organizacij. Letos so 
sprejeli v Mislinjski dolini v 
Zvezo komunistov okrog 80 
novih članov, od tega kar 38 
dijakov šolskega centra Slovenj 
Gradec. Pripravljenost za vstop v 
Zvezo komunistov odraža tudi v 
Mislinjski dolini odločenost ob-
čanov, posebej še mladih, da 
branijo pridobitve narodnoosvo-
bodilnega boja ter podporo po-
litiki Zveze komunistov. 

Titova 
odlikovanja 
11 občanom 

Tudi v Mislinjski dolini so 
se v počastitev praznika re-
publike, 29. novembra, 
zvrstile številne prireditve po 
šolah, organizacijah združe-
nega dela in krajevnih skup-
nostih. 

Osrednja slovesnost je bila 
na večer pred praznikom, 
28. novembra, v novih pro 
štorih Umetnostnega paviljo-
na v Slovenj Gradcu, na ka-
teri je govoril predsednik 
skupščine občine Slovenj 
Gradec, diplomirani inženir 
Ivan Uršič. Priložnostni kul-
turni program pa so izvedli 
recitatorji Šolskega centra 
Slovenj Gradec, mladinski 
pevski zbor osnovne šole 
„Franjo Vrunč" ter Slo-
venjgraški oktet. Ob tej pri-
ložnosti so podelili 11 obča-
nom Slovenj Gradca odliko-
vanja predsednika Tita. va-
siljko Markovič je prejel red 
dela z rdečo zastavo, Marija 
Čerče, Andrej Jesenovec in 
Franjo Juijec so dobili red 
republike z bronastim ven-
cem, Marija Butolen, Ber-
nard Hudolist, Pavla Pogo-
revčnik in Anton Rus red 
zasluge za narod s srebrno 
zvezdo ter Jožefa Grace, Ma-
rija Hribšek in Vera Pirtov-
šek red dela s srebrnim ven-
cem. Mladinskemu pev-
skemu zboru z osnovne šole 
„ Franjo Vrunč" v Slovenj 
Gradcu pa so podelili po-
sebno priznanje Občinske 
konference Socialistične 
zveze delovnega ljudstva Slo-
venj Gradec. 

Na sam praznik, 29. no-
vembra, je bila priložnostna 
slovesnost tudi v domu druž-
benopolitičnih organizacij v 
Šmartnem pri Slovenj Grad-
cu, ki sta jo pripravila kra-
jevna konferenca SZDL in 
aktiv mladih zadružnikov, 
slavnostni govornik pa je bil 
predsednik krajevne konfe-
rence SZDL, Oto Slemenik. 

Seje 
Medobčinski svet Zveze ko-

munistov za Koroško je na 16. 
razširjeni seji, ki je bila 21. 
novembra v Slovenj Gradcu, po-

slušal informacije o združevanju 
kmetijskih zadrug Dravograd, 
Slovenj Gradec in Prevalj e ter 
trgovskega p4djetja „Mesnina" 
Ravne na Koroškem v novo or-
ganizacijo združenega dela ter o 
povezovanju gradbenih podjetij 
Dravograd, Slovenj Gradec in 
..Stavbenik" Prevalje, obravnaval 
pa je še osnutek samoupravnega 
sporazuma o razvoju usmerje-
nega izobraževanja in delavskih 
univerz v občinah koroške regije 
v razdobju 1976-1980. Pred-
stavniki kmetijstva in grad-
beništva, ki so bili na seji, so 
zatrjevali, da bo do združitev 
kmetijstva in gradbene operative 
z območja občin Dravograd, 
Ravne na Koroškem in Slovenj 
Gradec prišlo do konca leta 
1975. 

izvršni svet Skupščine občine 
Slovenj Gradec pa je na 17. seji, 
ki je bila 25. novembra, pregle-
dal uspehe gospodarstva Mislinj-
ske doline razdobju januar -
september 1975 ter ocenjeval 
stabilizacijske programe samo-
upravnih interesnih skupnosti. 
Člani občinskega izvršnega sveta 
so obravnavali na zadnji seji tudi 
predloge več odlokov. 

• Stabilizacijski 
programi 
samoupravnih 
interesnih 
skupnosti 

Osnovna naloga, ki izhaja iz 
stabilizacijskih programov 5 sa-
moupravnih interesnih skupnosti 
z območja Mislinjske doline (ob-
činske izobraževalne skupnosti, 

občinske skupnosti socialnega 
skrbstva, občinske kulturne 
skupnosti, občinske skupnosti 
otroškega varstva ter občinske 
telesnokulturne skupnosti) je 
kar najbolj skrbno gospodarjenje 
s sicer skromnimi sredstvi, kijih 
imajo na voljo posamezne samo-
upravne interesne skupnosti v 
Mislinjski dolini. Samoupravne 
interesne skupnosti so torej sta-
bilizacijske programe izdelale, 
stabilizacijski programi pa naj bi 
še posebej dokazali, da progra-
mov dela oziroma porabe ni 
mogoče krčiti, saj je bilo treba 
že na začetku leta zaradi po-
manjkanja denarja omejevati de-
javnost. 

Ko so nedavno tega v Slovenj 
Gradcu pregledovali stabiliza-
cijske programe samoupravnih 
interesnih skupnosti so med dru-
gim tudi opozorili, da so se v 
nekaterih samoupravnih inte-
resnih skupnostih z vso resnostjo 
lotili priprave stabilizacijskih 
programov, ponekod (kot na pri-
mer v občinski kulturni skup-
nosti in občinski telesnokulturni 
skupnosti) pa so jih pripravili z 
veliko naglico, manjkajo pa v njh 
še posebej konkretni stabili-
zacijski ukrepi. Zato je bilo spre-
jeto stališče, da morata Ob-
činska kulturna skupnost Slo-
venj Gradec in Občinska telesno-
kulturna skupnost Slovenj 
Gradec stabilizacijska programa 
dopolniti in konkretizirati, o sta-
bilizacijskih programih samo-
upravnih interesnih skupnosti pa 
naj bi razpravljali na sejah skup-
ščin, stabilizacijska hotenja pa bi 
morala biti osnovno vodilo pri 
pripravi in sprejemanju pro-
gramov samoupravnih interesnih 
skupnosti za leto 1976 ter sred-
njeročnih načrtov razvoja. 

PO KOROŠKI 

PRIZNANJE AKTIVISTOM DRUŽBENOPOLITIČ-
NIH ORGANIZACIJ 

Osrednja slovesnost v občini Dravograd v počastitev 32. 
rojstnega dne nove socialistične Jugoslavije je bila v osnovni 
šoli ..Neznani talci" v Dravogradu, na kateri so podelili 
občanom Dravograda 64 odlikovanj predsednika Tita. Ob-
činska konferenca Socialistične zveze delovnega ljudstva 
Dravograd pa je pripravila sprejem za 95 aktivistov Socia-
listične zveze in drugih družbenopolitičnih organizacij in jim 
ob tej priložnosti podelila posebna priznanja za delež, ki so ga 
vtkali v izgradnjo naše samoupravne socialistične skupnosti 

SPOMINSKO OBELEŽJE NA ŽELEZNICI 

V Podklancu pri Dravogradu so 28. novembra popoldne na 
kraju, kjer so partizanski kurirji in obveščevalci prečkali 
močno utrjeno in varovano železniško progo dravograd-
_ Ravne na Koroškem, odkrili spominsko obeležje. Postavitev 
spomenika kot opomnika na težke in tvegane poti parti-
zanskih borcev, kurirjev in aktivistov je omogočila Prometna 
sekcija Maribor. Pri Rantu v Podklancu pri Dravogradu so 
vodile čez železniško progo Dravograd-Ravne na Koroškem 
kurirske in druge poti iz Maribora skozi Dravograd do Cme na 
Koroškem in po Mislinjski dolini na zahodno Pohorje. Pri 
kmetu Alojzu Kogelniku - Klančniku pa je bila partizanska 
javka, kjer so se že prve dni okupacije zbirali partizani. 

RAZSTAVA LIKOVNIH DEL UDELEŽENCEV 
»SLIKARSKE KOLONIJE RAVNE 75" 

V Likovnem salonu na Ravnah na Koroškem je odprta 
razstava likovnih del udeležencev letošnje Slikarske kolonije 
Ravne. V to pomembno vsakoletno kulturno manifestacijo v 
Mežiški dolini so se letos zraven akademskih slikarjev 
vključili tudi absolventi grafičnega oddelka Akademije za 
likovno umetnost iz Ljubljane. Razstava bo odprta do 10. 
decembra. 
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OD 6. DO 20. XII. '75 V NOVI V E L E N J S K I HALI 

NOVOLETNI POTROŠNIŠKI SEJEM 
Vse, kar potrebujete — 
lahko izberete na enem mestu! 

V času sejma nudimo tudi gost inske usluge. N O V O L E T N I P O P U S T 



NAMIZNI TENIS Uspelo 
množično tekmovanje 
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V skupni uvrstitvi je bilo najboljše Gorenje (DSSS). Predsednik občinskega 
sindikalnega sveta Marcel Medved izroča kristalno vazo njihovemu predstav-
niku. 

• DELAVSKE ŠPORTNE IGRE 

Namiznoteniski klub „Tempo" iz 
Pesja je organiziral prvo občinsko 
prvenstvo v nameznem tenisu. 
Prvenstva se je udeležilo kar 105 
tekmovalcev, ki so se pomerili med 
seboj v štirih kategorijah. 

Največ 48 tekmovalcev je bilo v 
konkurenci članov, kjer je zmagal 
Maijan Praznik, kije v finalu prema-
gal Maijana Jeriča z rezultatom 3:0 
(21:19, 21:14, 21:15). Tretji je 
Franc Hribernik, četrti pa Dušan 
Urlep.' 

Maijan Praznik je zmagal tudi 
med mladinci pred Bojanom Am-
brožem in Vinkom Hudovernikom. 
Med pioniiji je bil najboljši Dušan 
Petek, kije v finalu premagal Srečka 
Praznika z rezultatom 3:0 (21:13, 
21:17, 21:18), tretji je bil Jože 
Meh. 

V konkurenci žensk je zmagala 
Daija Črnovšek, druga je bila Zlatka 
Zevnik, tretja pa Tatjana Rudnik. 

Tekmovanje so zelo dobro organi-
zirali za kar imata največ zaslug 
Franc Stropnik in sodnik Milan Mat-
ko. 

Podelili pokale najboljšim 
Ob nastopu ansambla „Avsenik" v večnamenski hali so podelili pokale 

najboljšim ekipam letošnjih delavskih športnih iger velenjske občine. 
Tekmovanje delavcev-športnikov, ki ga že vrsto let prireja komisija za šport 
in rekreacijo pri občinskem svetu zveze sindikatov Slovenije Velenje je bila 
letos nadvse uspešno. 

; V sedmih panogah - smučanju, 
streljanju, kegljanju, šahu, malem 
nogometu, odbojki in namiznem te-
nisu je sodelovalo več kot 150 ekip 
od tega 41 ženskih. Posebej razve-
seljivo je vse večja udeležba žensk 
na teh športnih tekmovanjih, saj so 
tekmovale v kegljanju, streljanju, 
odbojki, namiznem tenisu in smu-
čanju. 

Največ uspeha so imeli tekmo-
valci delovne skupnosti skupnih 

' služb TGO Gorenje, ki so osvojili 

GLAŽER ANA 
Kemična čistilnica 
PESJE 44 
VELENJE 

obvešča občane Velenja 
in otoAice, da čistilnica 
posluje od 1. 12. 1975 
dalje. 
PRIPOROČAMO SE! 

prehodni pokal občinskega sveta 
zveze sindikatov Velenje, ki ga je 
izročil zmagovalcem predsednik 
OSZS Velenje Marcel Medved. 

Komisijaje organizirala tudi mno-
žične „TRIM" akcije. Blizu 1000 
udeležencev je sodelovalo v trim 
pohodu na Paški Kozjak, trim kole-
saijenju in trim plavanju. 

Vrstni red najboljših v posa-
meznih panogah: 

Smučanje: 1. DSSS TGO Go-
renje, 2. Gorenje TOZD štedilniki, 
3. Rudarsko elektroenergetski kom-
binat - TOZD termoelektrarna. 

Kegljanje: moški - 1. REK -
TOZD termoelektrarna, 2. Gorenje 
TOZD štedUniki, 3. DSSS Gorenje, 
ženske - 1. Gostinsko podjetje ho-
tel Paka, 2. DSSS gradbeno indu-
strijsko podjetje Vegrad, 3. REK -
TOZD termoelektrarna. 

Streljanje: - moški - 1. DSSS 
Gorenje, 2. Tovarna usnja Šoštanj, 
3. Gorenje TOZD štedilniki. - Žen-
ske - 1. Tovarna usnja Šoštanj, 2. 
G1P Vegrad (DsSS), 3. Trgovsko 
podjetje ERA (Trgovine). 

Šah: 1. DSSS Gorenje, 2. TUŠ 
Šoštanj, 3. Gorenje TOZD štedilniki 
in TOZD Chrometal. Mali nogomet: 
1. Gorenje TOZD orodjarna, 2. GIP 
Vegrad, 3. REK TOZD elektrostroj-
ni obrat 

Z A H V A L A 
Ob nenadni in nenadomestljivi izgubi našega dragega 

moža, očeta in brata 

JOŽETA PRIMOŽIČA 
se toplo zahvaljujemo vsem, ki ste ga spremili v njegov 
prerani grob, s številnim cvetjem in venci počastili njegov 
spomin. Hvala vsem, ki ste nam izrekli sožalje. Posebno 
zahvalo izrekamo delovni skupnosti REK TOZD RLV za ce-
lotno organizacijo pogrebnih svečanosti, za izvedbo 
častne straže ob odru pokojnika, sindikalni organizaciji 
za materialno pomoč. Iskrena hvala vsem govornikom 
za iskreno občutene besede ob odprtem grobu, godbi 
in pevcem in vsem, ki ste ga v tako velikem številu 

spremljali na njegovi zadnji poti. 

Žalujoči: žena Zalka, sin Branko, hči Bernarda, brata 
in sestra ter drugo sorodstvo 

KUPIM 
Starejšo hišo z nekaj zemlje v 

okolici Velenja ali Mislinja ku-
pim. Kričej Ludvik, Prešernova 
3, Velenje. 

PRODAM 
Novo stanovanjsko hišo s ca 

3000 m 2 zemlje prodam. Hiša 
še ni vseljena in stoji ob asfaltni 
cesti v Ravnah pri Šoštanju, 
Nakup je zelo ugoden, že zarad 
nizke cene in lepe lokacije 
Prednost imajo ogroženci iz ruš 
nega o b m o č j a RLV. Naslov do 
bite v uredništvu pod šifro „ G o 
tovina". 

Dobro ohranjene kuhinjske 
elemente, viseče in stoječe, pro-
dam. Ogled na domu Mramor 
Jože, Finžgarjeva 12, Velenje. 

STANOVANJE 
Mlada zakonca — grafičarja 

iščeta nu jno skromno sobo - s 
kopalnico in eventualno mož-
nost jo kuhanja v Velenju, 
Šoštanju ali okolici. Naslov v 
uredništvu. 

Z A H V A L A 
Ob prerani izgubi naše drage mame 

MARIJE STROPNIK -
ZIDARJEVE MICKE 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, znancem in vsem ostalim, ki ste 
prišli od blizu in daleč in jo v lepem številu spremili na njeni zadnji poti ter 
ji darovali toliko lepega cvetja, ki ga je imela tako rada. Zahvaljujemo se 
dr. Reberniku za njegov trud in prizadevanje. Prav tako dr. Stojanoviču. 
Posebna zahvala pogrebcem, pevcem, govorniku Vladu Miklavžinu in. 

č. duhovniku za obred. Se enkrat hvala vsem! 

Žalujoči: vsi njeni 

STRELJANJE 

Odbojka - moški - 1. DSSS 
Gorenje, 2. Gorenje TOZD Chro-
metal, 3. TP ERA (trgovina) ženske: 
1. Bolnica Topolšica, 2. TP ERA 
(trgovina), 3. DSSS Gorenje. 

Namizni tenis - moški: 1. DSSS 
Gorenje, 2. Gorenje TOZD šte-
dilniki, 3. GIP Vegrad, ženske - 1. 
DSSS Gorenje, 2. Zavod za zaposlo-
vanje, 3. TP ERA (trgovina) 

Skupni vrstni red: 1, Gorenje 
(DSSS) 930, 2. Gradbeno industrij-
sko podjetje Vegrad 590, 3. Gorenje 
TOZD štedilniki 535, 4. Trgovsko 
podjetje ERA TOZD trgovina 460, 
5. Tovarna usnja Šoštnja 390, 6. 
Gorenje TOZD Chrometal 355, 7. 
Rudarski šolski TOZD elektroko-
vinski obrati 295, 8. REK TOZD 
elektro strojni obrati 275, 9. Zavod 
za zaposlovanje 195, 10. Trgovsko 
podjetje NAMA 180 točk. 

Zmaga 
Velenjčanov 

Mladi strelci z malokali-
bersko pištolo so zmagali na 
strelskem tekmovanju v Ptoju, 
kjer je nastopilo 47 ekip iz vseh 
republik, razen Makedonije. 

Strelska družina Mrož Ve-
lenje je s 790 krogi zmagala 
pred strelci iz Varaždina 750 
krogov. Med posamezniki je bil 
najboljši Velenjčan Jože Detel-
bah 270 krogov, pred Mičo-
vičem (Varaždin) 269 , tret j i pa 
je bil Velenjčan Srdič 257 kro-
gov. 

Mladinski strelci pištolerji iz 
Velenja so to po t znova do-
kazali svoje kvalitete, kl jub sla-
bim pogojem za vadbo. 

VAŠA PISMA 

Skrbimo 
za ptice 

Zima vtrajno trka na vrata. S tem 
je pred nami odgovorna naloga, da 
po svojih možnostih omogočimo 
obstanek pticam, ki se niso odselile 
v tuje kraje. 

Hitra industrializacija zastrup-
ljanje in onesnaževanje narave so v 
zadnjih desetletjih, še zlasti pa v 
zadnjih letih zelo razredčile naše je 
v zadnjih desetletjih, še zlasti pa v 
zadnjih letih zelo razredčila naše 
ptice. Nekaterih je že tako malo, da 
je celo ogrožen njihov nadaljnji ob-
stoj. Zato smo ljudje dolžni, da po 
svojih močeh pomagamo, da te ži-
valce ohranimo tudi med hladno 
zimo pri življenju. 

Kaj naj potem storimo? 

Seveda je najpomembnejše, da jih 
skozi vso zimo krmimo. To ni pre-
več zahtevna naloga. Najprej mo-
ramo k temu pritegniti šolsko mla-
dino skupaj z učitelji in seveda tudi 
vse prebivalce. Seveda pa bo akcija 
uspešna le v primeru, če bo mno-
žična. Torej če bomo vsi sodelovali 
pri njeni uresničitvi. 

Napravimo ptičjo krmilnico. 
Vsakdo jo lahko naredi po svojem 
okusu, paziti mora le, da bo zava-
rovana pred hudim dežje, vetrom in 
snegom. Močan veter lahko razstrosi 
hrano s krmišča po snegu, kjer se bo 
kmalu pokvarila in bo zmrznjena 
pticam bolj škodila kot koristila. 
Krmilnico moramo postaviti na 
takšno mesto, da bo čimbolj do-
stopna pticam. Ptice hranimo z 
zrnato hrano in lojevimi pogačami, 
v katere zamesimo zrnje. Ptice mo-
ramo krmiti redno, ter si same ne 
morejo dovolj hitro najti novega 
krmišča in lahko zaradi tega pogi-
nejo. 

Zavedajmo se, da so ptice velik 
del žive in zelo koristne narave, zato 
storimo vse za njihov obstoj. 

Društvo za varstvo 
in vzrejo pt ic pevk 

Velenje 

• Tudi golobi 
so živa bitja 

Vsako živo bitje potrebuje za svoj 
obstoj hrano. Ker golobi niso gozdni 
ptiči, saj živepo mestih, tukaj iščejo 
tudi hrano. Čakajo, da bi ljudje od 
svojih obilo obloženih miz nekaj 
dali tudi njim. Zal pa moramo iz 
vseh opažanj zaključiti, da te uboge 
živali iz dneva v dan bolj preganjajo, 
mučijo, vanje mečejo kamenje ter 
jih streljajo z zračnimi puškami. To 
delajo tudi starejši ljudje. Zasme-
hujejo pa dobročutne osebe, ki ubo-
gim živalcam od časa do časa dajo 
skromni obrok hrane. 

V naši domovini imamo vsega 
dovolj. Koščke kruha najdemo celo 
v smeteh. Ah ne bi bilo bolje, če bi s 
tem kruhom nakrmili te ljubke ži-
valce, ki so okras vsakega mesta? 

LJUBITELJI ŽIVALI 

ROKOMET 

Turnir veteranov 
V Umagu so se že šestič zapovrstjo srečali na rokometnem 

turnir ju veteranov. Med 26 ekipami iz vse Jugoslavije so 
sodelovali tudi starejši rokometaši iz Šoštanja in zavzeli 10. 
mesto. 

Zmagovalci turnir ja so bili rokometaši Mladosti iz Zag-
reba, pred Borcem iz Banjaluke. 

Od slovenskih ekip so se najbol j uvrstili: 5. Celjani, 9. 
Olimpija (Ljubljana) , 10. Šoštanj. 

Zmaga in 
neodločen 

izid 
Velenjski šahisti so do-

segli še. eno zmago v slo-
venski šahovski ligi. Prema-
gali so ekipo Žalca z rezul-
t a tom 6:4 . 

Zmagali so: Repše, Cvar, 
Gorešk, Kristan in Hudoma-
lova, remizirala pa sta Vukič 
in Jazbinšek. 

V Ptuju so Velenjčani 
igrali neodločeno z d o m a č o 
ekipo „Izbira" 5 :5 . Za Ve-
lenjčane so zmagali: Vede-
nik, Kristan, Novak in Jaz-
binšek, remi sta dosegli Cvar 
in Stropnik. 

Velenjčani so doslej zbrali 
32 t očk in so v sredini lest-
vice. 

Samoupravna interesna komunalna skupnost — Odbor 
za urejanje in oddajanje stavbnih zemljišč občine Ve-
lenje r a z p i s u j e na podlagi 9. do 12. člena Zakona 
o urejanju in oddajanju stavbnih zemljišč ter 4. do 8. 
člena Odloka o urejanju in oddajanju stavbnih zemljišč 

JAVNI NATEČAJ 
Za oddajo stavbnih zemljišč za gradnjo individualnih 
stanovanjskih hiš v soseski »Šalek—Gorica«. 
Za gradnjo individualnih družinskih stanovanjskih hiš se 
oddaja stavbno zemljišče v soseski »Šalek-Gorica« in si-, 
cer naslednje gradbene parcele: 
1. za gradnjo vrstnih hiš tipa »Atrij I«: 

pare. št. 173 velikosti 298 m 2 

pare. št. 151 velikosti 334 m 2 

2. za gradnjo vrstnih hiš tipa »Atrij 2«: 
pare. št. 217 velikosti 279 m 2 

3. za gradnjo vrstnih hiš tipa »Terasa 1«: 
pare. št. 49 velikosti 217 m 2 

Vse parcele ležijo v k.o. Velenje in imajo oznako grad-
bene parcele. 
POGOJI NATEČAJA SO NASLEDNJI: 
1. Izklicna cena za zemljišče znaša 35 - din za m 2 in se mo-

ra plačati v treh dneh po pravnomočnosti odločbe 
o dodelitvi zemljišča v uporabo, sicer se zaračunajo 
12 % obresti. V tej ceni je že zajet občinski prometni 
davek ter stroški zemljiškoknjižnega prepisa prayice 
uporabe na zemljišču. 

2. Stroški komunalne ureditve posamezne parcele znaša-
jo 5 0 . 0 0 0 (petdesettisoč din) in se morajo plačati 
v treh mesecih po pravnomočnosti odločbe o dode-
litvi zemljišča v uporabo, sicer se zaračunajo 12% 
obresti. 
Stroškov komunalne ureditve ne plačajo tisti, ki se izka-
žejo s potrdilom delovne organizacije, ki je podpisnica 
samoupravnega sporazuma o komunalni ureditvi so-
seske »Salek-Gorica« in v kolikor je taka delovna orga-
nizacija poravnala vse obveznosti po sporazumu ter še 
ni bil izčrpan znesek vloženih sredstev. V plačilu ko-
munalnega prispevka niso zajeti stroški toplovoda, ki 
bremenijo investitoija neposredno, niti stroški more-
bitnih sanacijskih del na zemljišču. 

3. Z gradnjo je treba pričeti v roku šestih mesecev in kon-
čati v roku treh let po pravnomočnosti odločbe o dode-
litvi zemljišča v uporabo, sicer izgubi investitor pravico 
ao uporaDe zemljišča. V tem primeru bo sklad pra-
vico do uporabe zemljišča pod enakimi pogoji odvzel, 
kot ga je dal. 

4. Interesenti morajo najmanj en dan pred začetkom 
javnega natečaja vplačati varščino v višini 3 . 0 0 0 -
din na račun št. 52800-652-28073 - Sklad za urejanje 
in oddajanje stavbnih zemljišč občine Velenje z oznako, 
da je varščina. Brez vplačane varščine se ponudnik ne 
more udeležiti natečaja, za eno vplačano varščino 
pa sme ponudnik kandidirati samo za eno parcelo. 
Varščina se ob neuspeli ponudbi vrne, ob uspeli pa 
zadrži in vračuna v plačilo odškodnine za'zemljišče. 
V kolikor ponudnik na natečaju uspe, kasneje pa od-
ponudbe odstopi, ali se ne drži predpisanih pogojev 
natečaja, zapade varščina v korist sklada. 

5. Sestavni del tega razpisa je Analiza prostih površin v 
I. fazi zazidave soseske »Šalek-Gorica«, ki jo je izdelal 
Zavod za urbanizem Velenje pod št. 159/MO-MJ z dne 
4. 12. 1973 in ki se nanaša na pogoje zazidljivosti po-
sameznih parcel, ki so v razpisu. Analiza je na vpogled 
pri Zavodu za urbanizem Velenje in zapisnik za izvedbo 
javnega natečaja za oddajo stavbnega zemljišča 
pare. št. 173 z dne 12. 9. 1975, ki je prav tako na vpo-
gled pri Zavodu za urbanizem Velenje. 

6. Vse ostale stroške v zvezi z gradnjo na oddanih par-
celah nosijo investitorji (davek na promet s kmetijskimi 
zemljišči, gradbeno in lokacijsko dovoljenje, hišni pri-
ključki itd.). 

Za najugodnejšega ponudnika se bo štel tisti, ki bo sprejel 
vse razpisane pogoje natečaja in ponudil najvišjo ceno 
za zemljišče. 
Javni natečaj bo dne 22. 12. 1975 ob 15. uri na Zavodu 
za urbanizem Velenje, Tomšičeva 16. 
Vse informacije lahko interesenti dobijo na Zavodu za 
urbanizem Velenje, Tomšičeva 16, v uradnih urah. 

Datum objave v »Našem času« 5.12.1975. 
Številka 464-14/1973-3 

AŠ ČAS je ustanovila občinska konferenca SZDL Velenje - Izdaja Center za informiranje , 
ropagando in založništvo Velenje - Uredništvo in uprava Velenje, Ti tov trg 2, p.p. 89 , te lefon 
6 3 ) 8 5 0 - 0 8 7 - Uredništvo Ljuban Naraks, Mira Tamše in Stane Vovk - Tehnični urednik Franci 

;ovec - Časnik je ko t štirinajstdnevnik „Šaleški r uda r " izhajal od 1. maja 1965 do 1. januar ja 1973 

- Zdaj izide vsak petek - Cena j e 2 dinarja - Letna naročnina j e 8 0 dinaijev - Za inozemstvo 150 
dinaijev - Tekoč i račun št. 52800-601-21420 pri SDK podr. Velenje - Rokopisov in fotograf i j ne 
vračamo - Tisk Ljudska pravica Ljubljana - Po mnenju sekretariata za informacije IS skupščine SRS 
( š t 4 2 1 - 1 / 7 2 od 8. 2. 1974) se za N A Š ČAS ne plačujetemeljni davek od prometa proizvodov. 



9 R A Z S T A V A J O Ž E T A S V E T I N E IN A L E K S A N D R A K O V A Č A V V E L E N J S K I K N J I Ž N I C I 

Prejšnji pe tek s m o v velenjski knj ižnici odprl i razstavo likovnih 
del Jože ta Svetine iz Zavoden j in Aleksandra Kovača iz Maribora. 
O b e n e m z otvori tvi jo j e bil t ud i konce r t v počas t i t ev dneva 
republike. Nastopil i so solisti mar iborske opere. 

Pokroviteljstvo nad razstavo in 
prireditvijo je prevzelo naše podjetje 
v sklopu prireditev ob 10. obletnici 
izhajanja tednika Naš čas in usta-
novitvi Radia Velenje. Zaradi tega je 
imel priložnostni govor Ljuban Na-
raks. Najprej je obudil spomine na 
dneve pred 32 leti, ko je bila v 
majhnem bosanskem mestecu rojena 
nova Jugoslavija. Nato pa je več sto 
zbranim obiskovalcem predstavil 
razstavljavca kiparja in opernega 
pevca Aleksandra Kovača in slikarja 
naivca Svetino iz Zavodenj. Takole 
je med drugim povedal: „Težko 
bom predstavil tako razgibana člo-
veka kot sta oba umetnika - Alek-
sander Kovač in Jože Svetina. Prvi 
živi v mestu, na opernem odru in 
med varilnim ognjem, drugi pa na 
podeželju v majhni toda ustvarjalni 

llllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllilllilllllllllllH 

Jože Svetina (levi) in Aleksander Kovač (na sredini) na 
otvoritvi razstave v velenjski galeriji. 

vasici, med otroci in šolskimi klop-
mi ter med čopiči in paletami Ta 
raznolikost njunih življenjskih navad 
je prispevala, da je razstavni prostor 
v velenjski galeriji tokrat napolnjen 
in razgiben v vsej kompleksnosti." 

Aleksander Kovač j e človek 
izrednih dimenzij . Kovačev 
osebni t e m p a r a m e n t se domisle-
no vk l juču je v kreat ivno igro 
linij, ploskev in zvitih površin. 
Ustvarjalec varjenih plastik j e 
o b neki pri ložnosti pripove-
doval: ,,V celjski tovarni emajli-
rane posode sem spoznal že-
lezo. O d takra t na jpre j ga imam 
rad. Kmalu sem uvidel, da lah-
k o iz t a k o k o m p a k t n e mater i je 
s p o m o č j o ustvarjalnih misli in 
z varilnim apa ra tom nas tanejo 
plastike. Delati sem začel iz 
odpadkov . Domišljija pri meni 
nikoli ne miruje , za to mi tema-
t ike ne z m a n j k a . " 

Če gledamo razstavljene stvaritve 
v velenjski galeriji, potem slednje 
Aleksandru Kovaču rade volje verja-
memo. Taborišča in vojne strahote, 
osebnosti iz gledališkega življenja in 
še drugi raznoliki motivi usklajujejo 
njegove varjene plastike. Kipar pa je 
izreden mojster pri tehnični obde-
lavi materiala, saj se vsaka plastika 
ponaša z drugačno nianso barv. 

Pred deset imi leti se j e Jože 
Svetina iz Zavodenj okorajžil in 
svoje do teda j bolj zase ustvar-
j ene akvarele in olja, razstavil 
prvič v Velenju. Prvi uspeh ga j e 
opogumil i n ' S v e t i n a j e smelo 
nadaljeval zače to delo. Človek 

pri n j e m n e h o t e spozna izredna 
prizadevanja in voljo do dela. 
Njegova ustvai ja lna po t ni bila 
lahka. V z t r a j n o in pr izadevno j e 
nadaljeval in s številnimi raz-
s tavami d o m a in na t u j e m do-
segel i z redno veliko. Zda j je 
Jože Svetina že stopil po svoji 
poti . Ni ustal jena, k o t t ud i ni 
us ta l jeno življenje, k i ga k o t 
u m e t n i k prenaša na papir, les in 
steklo. Njegova l ikovna govori-
ca j e neizprosna in jasna. Ne 
mara socialnega razlikovanja, 
teži pa ga tudi zapostavl jeno 
ot roš tvo. J o ž e Svetina j e postal 
mojs ter v r isanju z ol jem na 
steklo. Če s ledimo njegovi raz-
vojni pot i , p o t e m spoznamo, da 
j e Svetina dobil širšo veljavo, k o 
je pred j avnos t jo pokazal svoje 
stvaritve, narisane prav z ol jem 
na steklu. Ta zvrst risanja m u 
pomen i vse in j o bo še razvijal. 
Z n j o j e dosegel pomembne j še 
dosežke na t abo ru slovenskih 
samoras tn ikov v T rebn j em, na 
slikarski koloni j i v Lenar tu in 
pred štirimi leti na republiški 
razstavi naivcev, k j e r j e dobil 
priznanje za izvirnost. 

Na razstavi v velenjski galeriji se 
Jože Svetina spet predstavlja s sli-
kami narisanimi z oljem na steklu. 
Razstavlja pa tudi nekaj domiselnih 
risb. Vsa razstavljena dela je šele 
pred nedavnim končal in so v Ve-
lenju prvič na ogled. Tematiko je 
tokrat razporedil na tri področja: 
kmečko življenje in delo, dogodki z 
lova in seveda njegovi priljubljeni 
otroci, ki ga zvesto spremljajo iz 
šolskih klopi na slikarska dela. 

Likovna dela Aleksandra Kovača 
in Jožeta Svetine bodo v velenjski 
galeriji razstavljena do konca de-
cembra. 

VELENJSKI INVALIDI 

Razvili društveni prapor 
I Pred nedavnim so se sešli na izredni občini zbor člani občinskega društva invalidov. Na zboru, ki se ga je = 
| udeležilo blizu 100 invalidov, so sprejeli nova pravila društva, ki se bo odslej imenovalo Društvo invalidov = 
; Velenje. Prav tako so na tem izrednem zboru sprejeli še znak društva in razvili svoj prapor. Poleg rednih = 
j akcij, ki jih skozi vse leto prireja društvo, se invalidi najbolj množično udeležujejo vsakoletnega izleta v ^ 
I neznano. Letos je društvo celo organiziralo sončni vlak, katerega se je udeležilo kar 315 invalidov. To = 
j njihovo akcijo so z velikim razumevanjem podprle tudi krajevne skupnosti. Na izrednem občnem zboru so s 
I podelili tudi priznanja najbolj prizadevnim članom izvršnega in nadzornega odbora ter poverjenikom. 
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NAŠ ZNANEC 

Današnje življenje je zelo 
lepo. Živ imo v svobodni Ju-
goslaviji, k je r ima vsak člo-
vek enake pravice in dolž-
nost i . Za t o svobodo pa so 
mnogi darovali svoja živ-
l jenja . Cenimo svobodo, še 
bo l j pa j o zna jo ceniti tisti, 
ki so poznal i življenjske raz-
mere v stari Jugoslaviji in pa 
seveda tisti, ld so pripo-
mogli, da n a m je danes t a k o 
lepo . 

Ivan Britovšek je dopolni l 
le ta 1944 šele osemnajs t le t , 

napad na Lipoglavje. T o je 
železniška pos ta ja ob progi 
Celje-Maribor. Tu so prvič 
minirali z angleško munic i jo , 
ki so j o pripeljali na Pohor je . 

V letu 1944 so izvedli 
neka j zelo p o m e m b n i h na-
padov in dosegli veliko uspe-
hov, k o pa so se 4 . avgusta 
tega leta mudil i v Belih vo-
dah in imeli b i t ko z vermani , 
je bil Ivan Britovšek ranjen v 
levo ramo. Kl jub t e m u d a j e 
bil m o č n o ranjen je šel z 
br igado v Moravče od t a m 
pa na Graško goro . P o t e m je 

niško p o m o č pa je imel le, 
če je prišla v Cirkovce kakš-
na brigada. Ivan je poudari l , 
da so bili Cirkovčani zelo 
zavedni l judje saj m e d nj imi 
ni bilo izdajalca. Sosedi, ki 
so vedeli, da se Ivan zdravi 
doma, so ga ob pr ihodu 
Nemcev vedno obvestili, 
t a k o da se je lahko pravo-
časno skril. 

Kl jub t emu , da se m u 

T 

Stalna delegatska šola 
Vsi trije zbori velenjske občinske skupščine so na torkovi skupni seji med 

drugim imeli na dnevnem redu tudi oceno uveljavljanja delegatskega sistema 
in izvajanja delegatskih odnosov v občini. 

V poročilu, ki ga je prebrala se-
kretarka občinske skupščine Her-
mina Klančnik, je tudi poudarjeno, 
da še vedno ni v zadostni meri 
povsod zaživel odnos delegacija -
delavci. To velja tudi za odnos dele-
gacija - delavski svet, poslovodni 
organ, strokovne službe in družbe-
nopolitične organizacije. Nezado-
voljivo je stanje tudi v tistih OZD, 
kjer vsi delavci opravljajo funkcijo 
delegacije. Pogostokrat se namreč 
dogaja, da posamezniki prejetega 
gradiva ne obravnavajo niti se ne 
udeležujejo sej konferenc. Zato bo 
treba v teh organizacijah1 zaostriti 
odgovornost predsednikov zborov 
delavcev, saj so le-ti hkrati tudi 
vodje delegacije z vsemi obvez-
nostmi. Na drugi strani pa tudi gra-
divo za seje skupščine ni vedno pri-
pravljeno, tako da bi bilo delegatom 
razumljivo, da bi jih pritegnilo in da 
bi v njem resnično začutili svoj inte-
res. Ob naporih, ki jih v zvezi s tem 
vlagajo vodstva občinske skupščine, 
izvršni svet in upravni organi, se sta-
nje resda izboljšuje, vendar pa bomo 
lahko z njim zadovoljni - ugotavlja 
poročilo - šele tedaj, ko bodo po-
bude za obravnavo zadev v skup-
ščini v večji meri prihajale od dele-

defeeacij. Ob vsem 

izmed temeljnih zahtev 
uspešnega dela delegacij - je po-
udarjeno v poročilu, je ta, da so de-
legati c d ovito seznanjeni z dogajanji 
znotraj temeljnih samoupravnih 
skupnosti. Vendar se pri doseda-
njem delu delegacij opaža, da je še 
marsikje prisotna miselnost, da je 
delegacija organ občinske skupščine 
in da je njena naloga prepričevati 
delavce o pravilnosti tega, kar skup-
ščina sprejme, ne pa v zborih skup-
ščine zahtevati in argumentirati uve-
ljavitev interesov delavcev. 

a se je k l jub t e m u prikl juči l 
Šerceijevi brigadi, ki se je 
takra t mudi la v Cirkovcah, 
k j e r je doma. S par t izani pa 
j e akt ivno sodeloval že o d 
le ta 1943. Tako j ob p r ihodu 
v br igado se je vključil v 
SKOJ . Bil je še zelo mlad, a 
se je moral t ako j ob p r ihodu 
sooči t i z zelo težkimi bor-
bami . Vendar pa se je boril v 
p repr i čan ju , da b o kmalu 
svoboda. Vedel je , da do n je 
ni več daleč . 

Njegov prvi napad je bil 

bil na zdravl jenju d o m a v 
Cirkovcah. V sobi je imel 
pod p o d o m bunke r . Nikoli 
ne b o pozabil , k a k o so prišli 
n e k o č Nemci, on pa j ih je 
opazil , k o so bili že prad 
vrati . Njegova mama j ih je 
zadržala s s teklenico žganja, 
t a k o da se je Ivan l ahko 
skril. V svojem skrivališču 
pa je moral biti še celo n o č , 
saj so se Nemci zadržali v 
bližini nj ihove hiše. Rana se 
ni in ni zacelila, ker je imel 
pres t re l jeno tud i kos t , zdrav-

I V A N B R I T O V Š E K 

rana še ni zacelila, se je 
februar ja 1945 zope t od-
pravil s svojo brigado. Borci 
so vedeli, da do svobode res 
ni več daleč, za to so se 
borili še bolj h rabro . Izvajali 
so večje akcije, se pojavljali 
že v večj ih mest ih , razorože-
vali večje skupine sovražni-
kov. O dogajanj ih d rugod p o 

svetu so bili zelo dobro ob-
veščeni prek radia in časo-
pisov. To pa j im je vlivalo še 
večje vire v zmago. Zdaj 
so imeli tudi dokaze, da 
sovražnik ni nepremagljiv. 
Čutil i so, da b o d o že v is tem 
letu svobodni . 

Svobodo je Ivan dočakal 
na Koroškem, ko je bil v 
Celovcu dežuren. Na Koro-
škem se je zadržal še precej 
časa, saj se je vrnil domov 
šele konec juni ja . 

Ko so se borili so bili 
borci prepr ičani , da b o d o 
sovražnika premagali, ko pa 
je svoboda res nastopila, so 
bili presrečni . Domov so se 
vračali veseli in žalostni 
hkra t i , saj so v gozdovih 
pust ih mnogo svojih prija-
teljev. Ko sem se o t e m 
pogovarjala z Ivanom je de-
jal, da je izguba tovariša v 
vojni neka j zelo strašnega, 
kar se sploh ne da opisati . 
Med borci pa je bilo veliko 
tovarištva, tovarištvo j ih je 
spremljalo na vsakem ko-
raku. Vsak je bil pripravljen 
storit i za drugega vse, zan j je 
bil pripravljen darovati celo 
svoje življenje. 

Ob koncu je naš sogovor-
nik dejal, da je naša družba 
za nekdan je borce lepo po-
skrbela. Tako imajo prizna-
valnine, on pa hod i k o t in-
valid tud i v topl ice. 

gatov oziroma delegacij, 
tem pa je treba poudariti tudi to, da 
je delo delegatov in delegacij seveda 
odvisno tudi od njihove osvešče-
nosti ter strokovne in družbeno-
politične usposobljenosti. V oceni je 
rečeno, da je bilo na tem področju 
doslej premalo narejenega. Da bi to 
odpravili, bodo ustanovili stalno 
šolo delegatov, ki bo sistematično in 
v daljšem časovnem obdobju zajela 
vse delegate. Opaziti je tudi, da se 
delegacije sestajajo in dogovarjajo le 
na osnovi posredovanja gradiva ob-
činske skupščine, ne posegajo pa v 
notranje življenje organizacij združe-
nega dela ali krajevnih skupnosti, 
kar bi prav gotovo prispevalo k 
temu, da bi bila njihova dejavnost 
bogatejša. Zato naj bi delegacije v 
bodoče sprejemale delovne pro-
grame, ki bi vsebovali naloge iz pro-
grama dela občinske skupščine ter s 
področja sredine, kjer delegati živijo 
in delajo. 

Bistveni problem pri funkcioni-
ranju delegatskega sistema je povrat-
no obveščanje. Pri dosedanjem delu 
pa je bio pogostokrat opaziti, da se 
te informacije najpogosteje pretr-
gajo prav v konferenci delegacij. De-
legati namreč informacijo, ki jo do-
bijo v konferenci, čestokrat ne pre-
nesejo v delegacijo ali pa obratno — 
delegacija s sprejetimi stališči ne se-
znani delavce. Takšen način delo-
vanja pa je pogostokrat vzrok, da se 
delegacije ne čutijo odgovorne za 
to, kako se sprejeti sklepi v konkret-
nih sredinah uresničujejo, ugotavlja 
med drugim poročilo. 

Dva 
grabeža 

UJV Celje j e okrožnem 
tožilstvu prijavila dva pi 
mera grabeža, ki so j u o 
krili na našem območju , 
prvem pr imeru gre za skon 
mili jon in pol ( ! ) novih < 
narjev, v d rugem pa za oki 
190 .000 din. 

Grabeža v skupni vso 
1,4 milijona dinarjev 
osumljen Franc Ort l , 57, 
Pesja, poslovodja skladišč 
Dinos v Velenju . Od let 
1973 pa d o sredine li 
tošnjega leta j e Ortl z la 
n imi potrdi l i o o d k u p u o 
padnih surovin dvigoval d 
nar zase. T a k o se j e nabral 
za okoli 550 t o n železa, li 
t o n bakra , 22 t o n medenin 
7 0 t o n papirja i td. Tega m 
teriala seveda Dinos ni niki 
dobfl . 

V dosedanjem postopku 
delavci UJV obiskali kakih 1« 
občanov, katerih imena je Q 
•napisal na potrdila, da so prine 
odpadne surovine. Nihče od 
stih, ki so jih preverili, ni in 
opravka z Dinosom. Poleg tega 
je Ortl veliko imen tudi iznusl 
Zanimivo je, da doslej ni bi 
mogoče ugotoviti, kako je Q 
potrošil nagrabljeni denar. 

V drugem primeru gre 
grabež, ki sta ga osumljena Jo 
Foštner, 49, iz Gorenja, sk 
diščnik Vegrada in Rudi 
Uršnik, 42 iz Vuzenice, poi 
vodja tamkajšnje poslovalm 
kmetijske zadruge Drava. Nuj 
sodelovanje je potakalo tako, 
je Uršnik pisal lažne dobavni 
z njimi dvigoval material pri K 
Forštner pa je zatem potrjei 
da je material prevzel v ime 
Vegrada. Vegrad je potem, 
večine je šlo za gradbeni m> 
rial, kmetijski zadrugi tega ti 
plačal. Dejansko pa je Uri: 
material prodal, denar pa sta: 
Forštneijem razdelila. Od mi 
1973 do začetka letošnjega I 
sta si na ta način prilastila ok 
193.000 dinaijev. Sodišče 
med drugim moralo ugoto* 
kdo ob obeh je pri tem do 
večji delež. 

• Odnesel nekaj 
steklenic pijače 

V noči -s 30. novembra n 
december je neznani storilec i 
bil šipo kioska v Pesjem, odi 
der je odnesel nekaj stekle 
prijače in jedila. Iste noči p 
vlomil tudi v dom družbo 
organizacij, v Pesjem. Vlomil j 
omaro s pijačo in tudi odi 
odnesel nekaj pijače. 

• Trčenje na 
parkirnem 
prostoru 

Voznik osebnega avtomol 
CE 768-32 Ivan Borovnik je lj 
novembra premikal svoje 
na parkirnem prostoru pri s 
tržnici. Pri tem je bil prem 
pozoren in je z zadnjim le« 
delom avtomobila trčil v 
vrata osebnega avtomobila ( 
514-97, s katerim se je na \ 
kirni prostor pripeljal Mai 
Fučkar. Škode je za okoli i 
dinarjev. 

• Trčenje 
pri vzvratni 
važnji 

Iz garaž Vina Šmartno l 
Paki je peljal 20. novembra« 
nik tovornega avtomobila ( 
673-43 JOŽE TRAVNER. | 
vzvratni vožnji je zadel v i 
mobil CE 495-42, last Drag 
Petaka, ki je imal vozilo ; 
rano pri rezervoarjih tega , 
jetja. Škode je za okoli 
dinarjev. 

• Trčenje 
v križišču 

Voznica osebnega avtomdl 
Marija Urbane je peljala 211 
vembra v križišče Šalešl 
Rudarske ceste v Velenju, 
ravala je zaviti na Rudarskoi 
sto. Naravnost pa je vozili 
osebnega avtomobila CE 59JI 
Vladimir Ramšak. Prišlo jej 
trčenja. Škode je za okoli 5 
dinarjev. 

• Dobila težje 
telesne poškodll 

Po cesti iz smeri Škal • 
Velenju je peljal 23. novenj 
voznik osebnega avtomobila 
670-42 Valentin Korea Ko 
pripeljal v blagi desni ovinek,i 
je z nasprotne strani pripel 
neznani voznik, ki ni zasa 
luči, zato Koren ni opazil p 
kinje Tatjane Hriberšek, kiji 
po njegovi desni strani 
Velenju. Pešakinjo je voz 
del, z glavo je udarila po ve 
branskem steklu in ga razi 
Dobila je težjo telesno 
škodbo, škode pa je za ol 
1000 dinarjev.. 

Galerija razgibana v 
vsej kompleksnosti 


